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ΠΥΛΑΙΑ
ΠΑΝΟΡΑΜΑ
ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ

ΕΞΟΧΗ
ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ

ΦΙΛΥΡΟ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ

ΑΘΗΝΑ ΑΗΔΟΝΑ 
Περιφερειάρχης 

 Κεντρικής Μακεδονίας

ΓΙΑΝΝΗΣ 
ΜΑΣΟΥΤΗΣ 

Πρόεδρος ΕΒΕΘ

ΜΑΡΙΟΣ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ 

Πρόεδρος ΒΕΘ

Μες τα θερινά  
τα σινεμά
Ποιες ταινίες θα δούμε 
στα σινέ Πανόραμα και Πυλαία

ΓΕΝΟΚΤΟΝΙΑ ΤΩΝ ΠΟΝΤΙΩΝ

Τιμή και Μνήμη για νεκρούς 
και ξεριζωμένους  
πατριώτες

ΤΟΠΙΚΟ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΚΟ ΣΧΕΔΙΟ

Δημόσιος διάλογος 
για ένα προσβάσιμο και ανθεκτικό 
δήμο που σχεδιάζουμε μαζί
 

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

Πρωτιές σε ελληνορωμαϊκή πάλη, 
χάντμπολ και ιστιοπλοΐα 
μας κάνουν υπερήφανους!

ΚΑΛΟΚΑΙΡΙ ΣΤΟΝ ΤΟΠΟ ΜΑΣ

Ιστορία και πολιτισμός 
σε θερινές εκδηλώσεις 
από Πυλαία έως Φίλυρο

Καλό Καλοκαίρι!
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ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΔΟΜΗΣΗΣ ΚΑΙ  
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΚΟΥ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΥ  
2313 302 656

ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ ΠΥΛΑΙΑΣ  
ΧΟΡΤΙΑΤΗ 2313301000

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΕΝΟΤΗΤΕΣ 
• Πανοράματος 2313301000
• Πυλαίας 2313302600
• Χορτιάτη 2313302000

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΕΣ
• Πανοράματος 2313322005
• Πυλαίας 2313302652 
• Χορτιάτη 2310349508 
• Ασβεστοχωρίου 2313302020 
• Φιλύρου 2310672407 
• Εξοχής 2310357186

ΚΕΠ
• Πανόραμα 2313306800
• Πυλαία 2313308000
• Χορτιάτη 2313338000
• Φιλύρου 2310677001
•  Διαδημοτικό Κέντρο Υγείας  

- ΚΕΠ Υγείας Πανοράματος 
2310331093

ΣΥΜΠΑΡΑΣΤAΤΗΣ  
ΤΟΥ ΔΗΜOΤΗ ΚΑΙ 
ΤΗΣ ΕΠΙΧΕIΡΗΣΗΣ 
2313322038,  
symparastatis@pilea-hortiatis.gr 

ΚΑΠΗ
• Πανοράματος 2310344300
• Πυλαίας 2313302751
•  Πυλαίας – Μαλακοπής 

2310904747
• Χορτιάτη 2310349508
• Ασβεστοχωρίου 2313302035
• Φιλύρου 2310678546

ΒΟΗΘΕΙΑ ΣΤΟ ΣΠΙΤΙ
• Πανόραμα 2310343662
• Πυλαία 2310321546
•  Πυλαία - Μαλακοπή 

2310904747
•    Χορτιάτης 2313302034

ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΠΑΝΤΟΠΩΛΕΙΟ  
2310 90 9216

ΚΕΝΤΡΟ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ 
2310909216

ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΓΗΠΕΔΑ
•  Κολυμβητήριο Πανοράματος 

2310340361
•  ΔΑΚ Πυλαίας 2310308271 
•  ΔΑΚ Πανοράματος 2310305194
•  ΔΑΚ Ασβεστοχωρίου 

2310358700
•  Γηπεδο Α. Καραμπουρνιώτη / 

Πυλαία 2310305859

ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΩΔΕΙΟ 
2313301013

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΒΙΒΛΙΟΘΗΚΕΣ
• Πανοράματος 2310 33 2141
• Πυλαίας 2310 32 5734
• Ασβεστοχωρίου 2310 35 7024

ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΜΟΥΣΕΙΑ
•  Λαογραφικό Μουσείο  

Πανοράματος 2310343086

•  Λαογραφικό Μουσείο Πυλαίας 
2316018271

ΥΔΡΕΥΣΗ - ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗ
• ΔΕΥΑ Χορτιάτη 2310359775
•  ΕΥΑΘ 11124, 2310966600, 

2310966688

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ
•  ΑΤ Πυλαίας 2310351050
•  ΑΣ Πανοράματος 2310023854
•  Αστυνομία Άμεση Επέμβαση100, 

1033
•  Τροχαία 2310566200
•  Δημοτική Αστυνομία 

2313322001

ΕΛΤΑ
•  Πανόραμα 2310342420 
•  Πυλαία 2310302926 
•  Ασβεστοχώρι 2310357127 

ΥΓΕΙΑ
•  Νοσοκομείο Παπανικολάου 

2313307000
•  Δημοτικό Ιατρείο Χορτιάτη 

2310349777
•  Εφημερεύοντα Νοσοκομεία -  

Φαρμακεία - Γιατροί 14944
• ΕΚΑΒ 166

ΓΕΝΙΚΕΣ ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ
• Δασαρχείο 2310545585
• Πυροσβεστική 199
•  ΔΕΔΔΗΕ 8004004000, 

2111900500, 11500

*Όλα τα τηλέφωνα των υπηρεσιών του Δήμου είναι διαθέσιμα στην ιστοσελίδα www.pilea-hortiatis.gr

ΓΡΑΜΜΗ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ 

15195 
Αιτήματα για: καθαριότητα, πράσινο, αδέσποτα ζώα, ανακύκλωση, 
κακοτεχνίες σε δρόμους, ασφάλεια κοινόχρηστων εγκαταστάσεων,  
κάθε θέμα της καθημερινότητας αρμοδιότητας του δήμου



Φέτος δίνουμε ραντεβού εκεί που γεννιούνται οι ιστορίες….
Το καλοκαίρι και τα θερινά σινεμά είναι φτιαγμένα το ένα για το άλλο. 

Μπορεί το καλοκαιράκι μας να είναι προσωρινό και εφήμερο, αλλά τα θερινά τα σινεμά μας 
έχουν γίνει πλέον θεσμός! 

Για μία ακόμη χρονιά οι δύο δημοτικοί μας κινηματογράφοι  υμνούν το καλοκαίρι με κάθε τρόπο. 

Με προβολές κάτω από τα αστέρια. Με αγιόκλημα και γιασεμί. Μαζί με τις ταινίες προβάλλονται 
και οι δικές μας επιθυμίες. Κάθε προβολή και μία ανάμνηση καλοκαιριού. 

Καλοκαίρι στον τόπο μας λοιπόν, με ιστορία και πολιτισμό  και εκδηλώσεις από την Πυλαία 
μέχρι το Φίλυρο. 

Με τις πλατείες μας γεμάτες μουσική και χορούς. Καλλιτεχνικά δρώμενα και ανταμώματα, σε 
ένα μωσαϊκό που τιμά το παρελθόν, ζει το παρόν και δημιουργεί το μέλλον. 

Ο πολιτισμός ανασαίνει έξω μαζί με εμάς! 

Άλλωστε στην ζωή κάθε ανάσα μετράει, όπως το ίδιο συμβαίνει και στον αθλη-
τισμό. 

Ευτυχήσαμε να καμαρώσουμε παιδιά του Δήμου μας να κατακτούν πρωτιές, με πολλαπλή 
σημασία: αθλητική, εκπαιδευτική, ουσιαστική. 

Οι μαθήτριες του 2ου Γενικού Λυκείου Πυλαίας κατέκτησαν την πρώτη θέση στο Πανελλήνιο 
Σχολικό Πρωτάθλημα Χάντμπολ, προσθέτοντας μία ακόμη χρυσή σελίδα στην ιστορία του 
δημοτικού μας πλέον αθλήματος. Πρωταθλήτριες Ελλάδος στο ίδιο άθλημα και οι νεάνιδες 
του Πανοράματος, αλλά και οι κορασίδες της Πυλαίας. Τι ομάδες!!!

Ως Δήμος καταρρίψαμε και φέτος το μόνο ρεκόρ που μετράει, αυτό της αγάπης και της αλ-
ληλεγγύης με το 9ο Panorama Charity Fun Run «Μελίνα Λαζαρίδου». 

Ραντεβού του χρόνου στο 10ο και ακόμα καλύτερο! 

Μέχρι τότε σας εύχομαι από καρδιάς 
 καλό και ξεκούραστο καλοκαίρι! 

Αγαπητοί συμπολίτες
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5
Αθηνά Αηδονά, Περιφερειάρχης
Κεντρικής Μακεδονίας
«Ήρθε η ώρα να περάσουμε 
στην περιφερειακή διακυβέρνηση»

 

9
Γιάννης Μασούτης, 
Πρόεδρος ΕΒΕΘ
«Ισχυροποίηση των μελών μας
Και ανάπτυξη της Θεσσαλονίκης

 

11
Μάριος Παπαδόπουλος
Πρόεδρος ΒΕΘ
«Ο ρόλος του βιοτεχνικού κόσμου 
κρίσιμος για την εθνική οικονομία»

 

13
Γραφείο Πρωθυπουργού
Η ατζέντα Καϊτεζίδη – Μπεκίρη
για δήμο και Αυτοδιοίκηση

 

14
Μνήμη Γενοκτονίας 
των Ποντίων
«Δεν ξεχνάμε, επιμένουμε 
μέχρι την τελική δικαίωση»

 

16
Καϊτεζίδης – Βλάσης
Σε ανοιχτή γραμμή 
για την εκπαίδευση

 

17
Τοπικό Πολεοδομικό Σχέδιο
«Διαμορφώνουμε μαζί 
το μέλλον του τόπου μας»

 

19
Συμμαχία για την προσβασιμότητα
Δήμος – Επιμελητήρια – Metava-
sis Συμβουλευτική για τα ΑμεΑ 
και τα εμποδιζόμενα άτομα

 

20
9ο Panorama Charity 
Fun run “Μελίνα Λαζαρίδου»
Ο δρόμος που γράφει 
ξανά ιστορία!

 

23
Speak for all
Για ένα μέλλον 
προσβάσιμο σε όλους!

 

24
Επαγγελματικός προσανατολισμός
Πανελλήνιες για ενημερωμένους;
Ο δήμος δείχνει το δρόμο!

 

25
ΑΡΘΡΟ
Η αξία των ξένων γλωσσών 
στη σύγχρονη εποχή

 

26
Η αιμοδοσία στον δήμο μας
Ολοκληρώθηκε και φέτος 
η αιμοδοσία

 

27
Χάντμπολ
Πρωταθλήτριες Ελλάδος 
οι κορασίδες της ΑΕΣΧ Πυλαίας!

 

28
ΑΕΠ Πανοράματος
Πρωταθλήτριες και αήττητες
οι νεάνιδες

 

29
Πανελλήνιο Σχολικό Πρωτάθλημα
Γράφουν ιστορία 
τα κορίτσια του 2ου ΓΕΛ Πυλαίας

 

31
Followgreen
«Καλπάζει» η πράσινη συμμαχία 
με την κοινωνία!

 

33 
ΑΡΘΡΟ
Συμβουλές για τον κήπο: 
Τα φυτά του καλοκαιριού

 

35
9o ComicCon
Τα αστέρια του κόμικ
λάμπουν στο δήμο μας!

 

36
Θερινά σινεμά
Το καλοκαίρι ξεκίνησε 
με αυλαία κινηματογραφική

 

38 
Θερινές εκδηλώσεις
Καλοκαίρι πολιτισμού, ιστορίας  
και Μνήμης στον δήμο μας

 
 

40 
Πολιτισμός 
1ο Φεστιβάλ Γαστρονομίας
Η γεύση της επιτυχίας

 

42
Πολιτισμός  
Οι εκδηλώσεις του καλλιτεχνικού  
Ιουνίου 2025 

 

44
Πολιτισμός  
Αναζητώντας την ευτυχία 
με «Το Θέατρο της Πόλης»

 

45 
Άρτεμις Παπαγεωργίου  
& Θεόφιλος Συμεωνίδης
Νέοι αθλητές αγωνίζονται 
και διακρίνονται!

 

47
Εκπαίδευση
Το 1ο ΓΕΛ Πανοράματος 
και η ΕΛΕΠΑΠ εν δράσει

 

48
Feel Good News 
Τα καλά νέα για όλους μας!

 

50 
Έγραψαν για μας: 
Ο δήμος μας στα ΜΜΕ!
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Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη

Απ. Σαμανίδη 21, 552 36 Πανόραμα

Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, Δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη

Παναγιώτης Χανός, Ελένη Ποιμενίδου, 

Γιάννης Κεσσόπουλος

Ανθή Καραμπάση, Άννα Σινιώρη  

Κατερίνα Σταμούλη

Πάνος Ευστρατίου

Ρένα Χρυσοπούλου, Νίκη Ιακωβίδου

Ιδιοκτήτης: 

Υπεύθυνος κατά Νόμο: 

Διεύθυνση έκδοσης-σύνταξης:

Συντακτική ομάδα:

Σε αυτό το τεύχος συνεργάστηκαν:

Φωτογραφία:

Μόνιμοι συνεργάτες: 

1ο Φεστιβάλ Γαστρονομίας
Η γεύση της επιτυχίας
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Νέα θέση, νέα καθήκοντα. Με 
μακρά πορεία στον χώρο της 
Νομαρχιακής και Περιφερεια-
κής Αυτοδιοίκησης, ένα σχόλιο 
για την ανάληψη των καθηκό-
ντων σας ως Περιφερειάρχη 
Κεντρικής Μακεδονίας.

Η ανάληψη των καθηκόντων μου 
ως Περιφερειάρχη Κεντρικής Μα-
κεδονίας αποτελεί για μένα ύψιστη 
τιμή και, ταυτόχρονα, μεγάλη ευθύνη. 
Ευθύνη απέναντι στον ιδρυτή της 
παράταξής μας Απόστολο Τζιτζικώ-
στα και στα στελέχη της «Αλληλεγ-
γύης», που με εμπιστεύτηκαν, αλλά 
πρωτίστως απέναντι στους πολίτες 
της Κεντρικής Μακεδονίας, που 
προσδοκούν συνέπεια, συνέχεια 
και αποτελεσματικότητα.

Η δέσμευση που έχουμε αναλάβει 
είναι σαφής: να συνεχίσουμε δυνα-
μικά την πορεία ανάπτυξης της Περι-
φέρειάς μας. Και τη δέσμευση αυτή 
θα την υπηρετήσουμε με συνέπεια, 
διαφάνεια και σκληρή δουλειά, ώστε 
η Κεντρική Μακεδονία να συνεχίσει 
να πηγαίνει σταθερά μπροστά.

Ποιες είναι οι προτεραιότητες 
της ΠΚΜ με εσάς στο τιμόνι;

Στην Περιφέρεια Κεντρικής Μα-
κεδονίας διαθέτουμε ψηφισμένα 
αναπτυξιακά προγράμματα και έναν 
στοχευμένο, συγκροτημένο στρα-
τηγικό σχεδιασμό, ο οποίος υλο-
ποιείται με συνέπεια και συνέχεια 
τα τελευταία χρόνια. Πρόκειται για 
ένα ολοκληρωμένο σχέδιο με σα-
φείς προτεραιότητες και μετρήσιμα 
αποτελέσματα, το οποίο έχει ήδη 
αναδείξει την Περιφέρειά μας σε 
πρωταγωνιστική δύναμη ανάπτυξης 
και εξωστρέφειας, τόσο σε εθνικό 
όσο και σε ευρωπαϊκό επίπεδο.

Προσωπική μου δέσμευση και βα-
σική μου προτεραιότητα είναι η 

ΑΘΗΝΑ ΑΗΔΟΝΑ
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΚΕΝΤΡΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

«Ήρθε η ώρα να περάσουμε  
στην περιφερειακή  
διακυβέρνηση»

Τον περασμένο Δεκέμβριο αναδείχθηκε Περιφερειάρχης Κεντρι-
κής Μακεδονίας διαδεχόμενη τον Απόστολο Τζιτζικώστα, όταν 
εκείνος επελέγη για τη θέση του Έλληνα Επιτρόπου στην Ευρω-
παϊκή Επιτροπή. Οι συνάδελφοί της την τίμησαν, επιβραβεύοντας 
παράλληλα μια ευδόκιμη και πολύχρονη θητεία στο χώρο 
της Νομαρχιακής και Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης. Η Αθηνά 
Αηδονά σε νέο ρόλο, συνεχίζει «την πορεία ανάπτυξης της Πε-
ριφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας» και μιλά για το ΕΣΠΑ και τη 
σχολική στέγη, το επιχειρείν, τη συνεργασία με τους Δήμους και 
το νέο κώδικα για την Αυτοδιοίκηση. 

Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη

Απ. Σαμανίδη 21, 552 36 Πανόραμα

Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, Δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη

Παναγιώτης Χανός, Ελένη Ποιμενίδου, 

Γιάννης Κεσσόπουλος

Ανθή Καραμπάση, Άννα Σινιώρη  

Κατερίνα Σταμούλη

Πάνος Ευστρατίου

Ρένα Χρυσοπούλου, Νίκη Ιακωβίδου

1ο Φεστιβάλ Γαστρονομίας
Η γεύση της επιτυχίας
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απρόσκοπτη συνέχιση και ολοκλή-
ρωση αυτού του έργου. Με πίστη 
στη θεσμική συνέχεια και με οδηγό 
την εμπειρία και τη γνώση που δια-
θέτουμε, ενισχύουμε κάθε προσπά-
θεια που οδηγεί στην αναβάθμιση 
της καθημερινότητας των πολιτών 
και στην πραγματική ανάπτυξη της 
Κεντρικής Μακεδονίας.

Ο στρατηγικός μας προσανατολι-
σμός επικεντρώνεται σε τρεις βα-
σικούς αναπτυξιακούς άξονες: την 
ενίσχυση του πρωτογενούς τομέα, 
την ανάδειξη και βιώσιμη αξιοποίηση 
του τουριστικού μας προϊόντος και 
την επένδυση στην καινοτομία.

Παράλληλα, συνεχίζουμε δυναμικά 
τις στοχευμένες παρεμβάσεις σε 
κρίσιμους τομείς, όπως οι υποδο-
μές, η κοινωνική συνοχή, η πολιτική 
προστασία και η ισόρροπη ανάπτυξη 
όλων των Περιφερειακών Ενοτή-
των, ώστε κανένας πολίτης και καμία 
περιοχή να μη μείνει πίσω.

Ο στόχος μας είναι ξεκάθαρος. Μια 
Κεντρική Μακεδονία σύγχρονη και 
ανταγωνιστική, που θα πρωταγωνι-
στεί στην Ελλάδα και στην Ευρώπη. 

Και για αυτό εργαζόμαστε, καθημε-
ρινά και συλλογικά».

Τι θα κάνετε με τη σχολική στέ-
γη; Είναι ένα δυναμικό θέμα, 
επομένως συνεχώς έχουμε 
νέα προβλήματα που πρέπει 
να αντιμετωπίζονται. 

Η σχολική στέγη αποτελεί ζήτημα 
πρώτης προτεραιότητας όχι μόνο 
για την Περιφέρεια Κεντρικής Μα-
κεδονίας και τους δήμους, αλλά 
συνολικά για τις τοπικές κοινωνίες. 

Με το νέο ΕΣΠΑ προχωράμε στη 
μεγαλύτερη επένδυση που έχει γίνει 
ποτέ στην Κεντρική Μακεδονία για 
τη σχολική στέγη. Εγκρίναμε και 
χρηματοδοτούμε την κατασκευή 21 
νέων σχολικών μονάδων σε δήμους 
της Κεντρικής Μακεδονίας, με συνο-
λικούς πόρους που ξεπερνούν τα 75 
εκατ. ευρώ. Πρόκειται για σχολεία 
που πληρούν τις πιο σύγχρονες 
προδιαγραφές και διασφαλίζουν ένα 
σύγχρονο, ασφαλές και παιδαγωγικά 
ενισχυμένο περιβάλλον για μαθητές 
και εκπαιδευτικούς.

«Η συνεργασία μας με 
τον δήμαρχο Ιγνάτιο 
Καϊτεζίδη βασίζεται στη 
θεσμική υπευθυνότητα 
και στο κοινό όραμα 
για παρεμβάσεις που 
κάνουν τη διαφορά 
στην καθημερινότητα 
του πολίτη. Η 
συνεργασία μας 
είναι παραγωγική 
και συντονισμένη, 
με κοινή γλώσσα και 
κοινό προσανατολισμό: 
την ουσία και το 
αποτέλεσμα»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
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Αναγνωρίζοντας τις μεγάλες ανά-
γκες, αυξήσαμε τον αρχικό προϋπο-
λογισμό της δράσης τέσσερις φορές, 
ώστε κανένα έργο που πληρούσε τα 
κριτήρια να μη μείνει εκτός χρημα-
τοδότησης. Αυτή είναι μια ξεκάθα-
ρη απόδειξη της βούλησής μας να 
σταθούμε στο πλευρό των τοπικών 
κοινωνιών και να καλύψουμε πραγ-
ματικές ανάγκες με έργα ουσίας.

Παράλληλα, χρηματοδοτούμε σημα-
ντικά έργα ενεργειακής αναβάθμισης 
υφιστάμενων σχολικών μονάδων, 
συμβάλλοντας στη μείωση του 
ενεργειακού αποτυπώματος και 
στη βελτίωση της καθημερινότητας 
μαθητών και εκπαιδευτικών.

Η στενή συνεργασία μας με τους 
δήμους είναι καθοριστική και απο-
τελεί προϋπόθεση για την επιτυχία 
αυτής της μεγάλης προσπάθειας. 
Εργαζόμαστε καθημερινά, για να 
διασφαλίσουμε ότι κάθε παιδί στην 
Κεντρική Μακεδονία θα έχει πρό-
σβαση σε ένα σχολικό περιβάλλον 
αντάξιο των αναγκών και των δυ-
νατοτήτων του.

Η αξιοποίηση των ευρωπαϊκών 
πόρων είναι πάντα ένα μεγάλο 
στοίχημα. Σε τι φάση βρίσκεται 
το πρόγραμμα βιώσιμης αστικής 
ανάπτυξης;

Η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας 
έχει αναδειχθεί πρωταθλήτρια στην 
απορρόφηση ευρωπαϊκών κονδυ-
λίων και δέσμευσή μας αποτελεί ότι 
θα συνεχίσει να καταγράφει αυτές 
τις εξαιρετικά υψηλές επιδόσεις και 
κατά τη νέα προγραμματική περίοδο. 

Μέσα από το νέο ΕΣΠΑ 2021–
2027 διαχειριζόμαστε ως Περιφέ-
ρεια τη μεγαλύτερη χρηματοδοτική 
παρέμβαση που έχει γίνει ποτέ στην 
περιοχή μας, ύψους 1,5 δις ευρώ. 
Ένα μέγεθος που αποτυπώνει την 

πόροι διπλασιάστηκαν στα 210 εκατ. 
ευρώ και οι δήμοι που συμμετέχουν 
είναι πλέον δώδεκα από οκτώ στην 
προηγούμενη περίοδο. Όπως έχω 
πει πολλές φορές, αξιοποιούμε τους 
διαθέσιμους ευρωπαϊκούς πόρους 
και τους μετατρέπουμε σε μετρήσιμο 
έργο για όλους τους συμπολίτες μας.

Περιφέρεια και στήριξη του 
επιχειρείν. Τι ενέργειες κάνετε 
προς αυτή την κατεύθυνση;

Στην Περιφέρεια Κεντρικής Μα-
κεδονίας πιστεύουμε ακράδαντα 
ότι ισχυρές τοπικές επιχειρήσεις 
σημαίνουν ισχυρή τοπική οικονομία, 
νέο εισόδημα και –το κυριότερο– 
νέες θέσεις εργασίας. Γι’ αυτό και 
έχουμε θέσει την επιχειρηματικότητα, 
και κυρίως τη μικρομεσαία, στο 
επίκεντρο των παρεμβάσεών μας.

Μόλις στις αρχές Μαΐου προκη-
ρύξαμε δύο νέες πολύ σημαντικές 
δράσεις ενίσχυσης της επιχειρηματι-
κότητας, προϋπολογισμού 200 εκατ. 
ευρώ. Μέσα από αυτές ενισχύουμε 
με διαφανείς διαδικασίες αξιολόγη-
σης και αντικειμενικά κριτήρια τόσο 
τις υφιστάμενες όσο και τις νέες και 
υπό σύσταση επιχειρήσεις, δίνοντάς 
τους τη δυνατότητα να λάβουν επι-
χορήγηση 50% για την υλοποίη-
ση έργων από 25.000 ευρώ έως 
και 500.000 ευρώ. Μάλιστα για 
πρώτη φορά έπειτα από επίπονες 
προσπάθειες με την Ευρωπαϊκή 
Ένωση δώσαμε τη δυνατότητα να 
χρηματοδοτηθούν υφιστάμενες 
επιχειρήσεις του χονδρικού και 
λιανικού εμπορίου αλλά ακόμα και 
επιστήμονες.

Σε πλήρη εξέλιξη, εξάλλου, βρί-
σκονται επιπλέον τέσσερις δράσεις 
ενίσχυσης της επιχειρηματικότητας, 
ύψους 75 εκατ. ευρώ.

εμπιστοσύνη που έχει οικοδομηθεί 
στην αποτελεσματικότητα του σχε-
διασμού και στην ικανότητά μας να 
υλοποιούμε.

Σε αυτό το πλαίσιο, το πρόγραμμα 
«Μητροπολιτική Θεσσαλονίκη» απο-
τελεί μια από τις κορυφαίες δράσεις 
του νέου ΕΣΠΑ. Χρηματοδοτούμε 
εμβληματικές παρεμβάσεις βιώσιμης 
αστικής ανάπτυξης σε όλους τους 
μεγάλους δήμους, ώστε να βελτι-
ωθούν το αστικό περιβάλλον και η 
ποιότητα ζωής των συμπολιτών μας. 
Για πρώτη φορά, δίνεται η δυνατό-
τητα χρηματοδότησης τόσο για τις 
μελέτες όσο και για την κατασκευή 
των έργων, τα οποία προτείνουν οι 
δήμοι ανάλογα με τις προτεραιότητές 
τους. Το πρόγραμμα ενισχύθηκε 
σημαντικά στην τρέχουσα προγραμ-
ματική περίοδο, καθώς οι διαθέσιμοι 

«Με το νέο ΕΣΠΑ 
προχωράμε στη 
μεγαλύτερη επένδυση 
που έχει γίνει ποτέ 
στην Κεντρική 
Μακεδονία για 
τη σχολική στέγη. 
Εγκρίναμε και 
χρηματοδοτούμε την 
κατασκευή 21 νέων 
σχολικών μονάδων σε 
δήμους της Κεντρικής 
Μακεδονίας, με 
συνολικούς πόρους 
που ξεπερνούν τα 75 
εκατ. ευρώ»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ



ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ | ΙΟΥΝΙΟΣ 2025 | 8

Είναι η πρώτη φορά που επιχειρεί-
ται συστηματικά η κωδικοποίηση 
ενός χαοτικού και διάσπαρτου μέχρι 
σήμερα νομοθετικού πλαισίου –με 
πάνω από 500 διαφορετικές ρυθ-
μίσεις– σε ένα ενιαίο, κατανοητό και 
λειτουργικό νομοθέτημα. Η Περιφε-
ρειακή Αυτοδιοίκηση, μέχρι σήμερα, 
λειτουργεί χωρίς δικό της κώδικα, 
γεγονός που δημιουργεί ασάφειες 
και ελλείψεις. Αυτό μόνο του δείχνει 
το βάρος και τη σημασία που έχει 

η θεσμική θωράκιση της Περιφέ-
ρειας. Ήλθε, επιτέλους, η ώρα από 
την Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση 
να περάσουμε στην Περιφερειακή 
Διακυβέρνηση. Στην κορυφή των 
προτεραιοτήτων έχουμε θέσει το 
ζήτημα των αρμοδιοτήτων. Κράτος, 
περιφέρειες και δήμοι να έχουν κα-
θαρές και ευδιάκριτες μεταξύ τους 
αρμοδιότητες και να αναλαμβάνουν 
τις ευθύνες που τους αναλογούν. Ξε-
κάθαρες αρμοδιότητες, λοιπόν, αλλά 
και κοστολογημένες. Γιατί αρμοδιότη-
τες χωρίς τους αντίστοιχους πόρους 
είναι απλώς ένα γράμμα κενό.

Βεβαίως, δεν θέλουμε έναν αυ-
τοδιοικητικό κώδικα που μόνο θα 
οργανώνει και θα συμμαζεύει. Θέ-
λουμε ο νέος κώδικας να αποτελέσει 
μια σημαντική τομή, μια νίκη έναντι 
της γραφειοκρατίας, ένα χρήσιμο 
εργαλείο που θα δώσει χώρο σε 
σύγχρονες διοικητικές δομές στην 
υπηρεσία του πολίτη.

Νέος Κώδικας για την αυτο-
διοίκηση, θεμελιώδης μεταρ-
ρύθμιση: ποιες είναι οι δικές 
σας προσδοκίες; Τι θα πρέπει 
να αλλάξει στη σχέση Κράτους 
– Αυτοδιοίκησης;

Με τον νέο κώδικα έχουμε μπροστά 
μας μια ιστορική ευκαιρία να πάμε σε 
ένα νέο, σύγχρονο μοντέλο διοίκη-
σης, που θα υπηρετεί τους πολίτες 
αποτελεσματικότερα. 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

«Πιστεύουμε στις συνέργειες 
 και στις τοπικές κοινωνίες»

Πρόσφατα, δημοσιοποιήθηκε ένα δεκάλογος 
έργων που αφορούν συνέργειες της Περι-
φέρειας Κεντρικής Μακεδονίας με τον Δήμο 
Πυλαίας Χορτιάτη. Πώς είναι η συνεργασία 
σας με την Τοπική Αυτοδιοίκηση; 

Η συνεργασία της Περιφέρειας με το σύνολο των 
δήμων της Κεντρικής Μακεδονίας είναι υποδειγ-
ματική. Είναι συνεχής, ουσιαστική και απολύτως 
παραγωγική. Αυτά τα χαρακτηριστικά έχει και η 
συνεργασία μας με τον Δήμο Πυλαίας – Χορτιάτη, 
μέσα και από αυτό τον ‘δεκάλογο έργων’, όπως τον 
περιγράψατε. Δήμος και Περιφέρεια σχεδιάζουμε και 
υλοποιούμε από κοινού σημαντικές παρεμβάσεις, οι 
οποίες αφορούν από την εμβληματική βιοκλιματική 
ανάπλαση του ιστορικού κέντρου του Πανοράματος, 
με προϋπολογισμό περίπου 15 εκατ. ευρώ, που 
εντάχθηκε στην ΟΧΕ-ΒΑΑ της Μητροπολιτικής 

Ενότητας Θεσσαλονίκης, μέχρι την κατασκευή νέων 
σχολείων και νέων έργων υποδομής, τη βελτίωση 
κρίσιμων οδικών αξόνων, τη δημιουργία νέων 
χώρων πρασίνου κ.ά.

Θα ήθελα να σταθώ ιδιαίτερα στη συνεργασία μας 
με τον δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη, η οποία βασίζεται 
στη θεσμική υπευθυνότητα και στο κοινό όραμα για 
παρεμβάσεις που κάνουν τη διαφορά στην καθη-
μερινότητα του πολίτη. Ο Ιγνάτιος Καϊτεζίδης είναι 
ένας αυτοδιοικητικός με μακρά πορεία, συνέπεια 
και ξεκάθαρη στόχευση. Η συνεργασία μας είναι 
παραγωγική και συντονισμένη, με κοινή γλώσσα και 
κοινό προσανατολισμό: την ουσία και το αποτέλεσμα.

Στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας πιστεύ-
ουμε στις συνέργειες και πιστεύουμε στις τοπικές 
κοινωνίες. Γι’ αυτό και επενδύουμε στον διάλογο με 
όλους τους δήμους, ώστε τα έργα που υλοποιούνται 
να ανταποκρίνονται στις πραγματικές ανάγκες των 
πολιτών και να έχουν μακροπρόθεσμο αποτύπωμα.
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Τι σηματοδοτεί η επανεκλογή 
σας για το ΕΒΕΘ; Ποιοι είναι οι 
νέοι στόχοι που έχετε θέσει;

Είναι μεγάλη τιμή για μένα η εμπιστο-
σύνη που έδειξαν εκ νέου στο πρό-
σωπό μου τα μέλη του Εμπορικού 
και Βιομηχανικού Επιμελητηρίου, 
δίνοντάς μου την εντολή διοίκη-
σης για μια δεύτερη θητεία. Αυτό 
ήταν αποτέλεσμα της επιτυχημένης 
θητείας του προηγούμενου Δ.Σ. 
του ΕΒΕΘ, που εκτιμήθηκε από τον 
επιχειρηματικό κόσμο της περιοχής 
και ήταν προϊόν συλλογικής δρά-
σης. Μαζί με όλα τα μέλη του νέου 
Δ.Σ. θα φανούμε αντάξιοι αυτής 
της εμπιστοσύνης και θα κάνουμε 
το Επιμελητήριο ακόμη πιο ισχυρό 
και ακόμη πιο αποτελεσματικό προς 
όφελος των επιχειρήσεων της πε-
ριοχής μας. 

•  Θα συνεχίσουμε να καταβάλουμε 
όμως προσπάθεια και για την αύ-
ξηση της ανταγωνιστικότητας 
και την ανάπτυξη των επιχειρή-
σεων - μελών μας. 

• Βασικοί άξονες είναι:

•  η ενίσχυση του ψηφιακού 
μετασχηματισμού των επιχει-
ρήσεων, 

•  η υιοθέτηση της τεχνητής νο-
ημοσύνης σε όλη τη γραμμή πα-
ραγωγής αξίας των επιχειρήσεων, 

•  αλλά και η προσαρμογή τους 
στις αρχές του ESG 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΜΑΣΟΥΤΗΣ 
ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΣΤΟΧΟΥΣ ΤΟΥ ΕΒΕΘ

«Ισχυροποίηση των μελών μας  
& ανάπτυξη της Θεσσαλονίκης»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Τον περασμένο Νοέμβριο εξελέγη για 2η θητεία πρόεδρος του 
Εμπορικού και Βιομηχανικού Επιμελητηρίου Θεσσαλονίκης 
με το ιλιγγιώδες ποσοστό 94,79%. Ήταν ο μοναδικός συνδυασμός 
που κατήλθε στις εκλογές, δείγμα της μεγάλης εμπιστοσύνης των 
μελών του ΕΒΕΘ στο πρόσωπό του. Ο Γιάννης Μασούτης, 
πρόεδρος του ΕΒΕΘ, μιλά για τους νέους στόχους της διοίκησής 
του και το επιχειρείν στη Θεσσαλονίκη.
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•  και φυσικά θα συνεχίσουμε να 
προωθούμε την ανάπτυξη της 
εξωστρέφειας των μελών μας

Ποια είναι τα σημαντικότερα 
ζητήματα των μελών σας σε 
κεντρικό πολιτικό επίπεδο που 
θα επιδιώξετε να επιλυθούν το 
ταχύτερα;

Με την αξιοποίηση των κονδυλίων 
του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθε-
κτικότητας αλλά και του ΕΣΠΑ η 
χώρα μας μπορεί να επιτύχει 
το αναπτυξιακό άλμα που έχει 
ανάγκη. Στην προσπάθεια αυτή για 
αύξηση του ΑΕΠ θα πρέπει και η 
Θεσσαλονίκη και η ευρύτερη περιο-
χή της και ιδιαίτερα οι μικρομεσαίες 
επιχειρήσεις να έχουν το μερίδιο 
που τους αναλογεί. Εμείς θα συ-
νεχίσουμε να διαμορφώνουμε το 
μέλλον του Επιμελητηρίου μας, να 
ισχυροποιήσουμε τις επιχειρήσεις 
μας και να προάγουμε την ανάπτυξη 
της Θεσσαλονίκης. 

Επιχειρείν στη Θεσσαλονίκη: 
ποια είναι τα πλεονεκτήματα 
και ποια τα μειονεκτήματα; 

Η Θεσσαλονίκη έχει τα πλεονεκτήμα-
τα μιας σύγχρονης πόλης που έχει το 
ιδανικό μέγεθος, με αποτέλεσμα να 
είναι φιλική στους πολίτες και τους 
επισκέπτες. Πριν από 20 χρόνια ήταν 
εμφανές το πρόβλημα της έλλειψης 
υποδομών, στοιχείο που μείωνε 
αισθητά την ανταγωνιστικότητα των 
επιχειρήσεων της περιοχής. Σήμερα 
όμως, πέραν της Εγνατίας οδού, 
έχουμε ένα σύγχρονο αεροδρόμιο, 
το λιμάνι ιδιωτικοποιήθηκε, η βασική 
γραμμή του μετρό παραδόθηκε και 
το flyover προχωρά για την ενί-
σχυση της αποτελεσματικότητας 
της περιφερειακής οδού. Με τη 
βελτίωση των υποδομών θεωρώ 

ότι σύντομα θα επιλυθεί σε μεγάλο 
βαθμό το κυκλοφοριακό, οι δημόσιες 
συγκοινωνίες, αλλά και η ποιότητα 
ζωής των κατοίκων. Παράλληλα, οι 
σύγχρονες υποδομές αναβαθμίζουν 
την ελκυστικότητα της περιοχής 
για νέες επενδύσεις, αλλά και την 
ελκυστικότητάς της ως τουριστικού 
προορισμού.

Ποια θα είναι η μέριμνά σας 
για τα μέλη σας στους περι-
φερειακούς δήμους της Θεσ-
σαλονίκης;

Ως γνωστόν, τα μέλη μας επεκτεί-
νονται σε όλη την Περιφερειακή 
Ενότητα Θεσσαλονίκης. Το Επιμελη-
τήριο είναι ανοικτό για συνεργασία 
με όλους τους Δήμους. 

Στο Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη εδρεύ-
ουν μεγάλες πολυεθνικές επιχειρή-
σεις, δημόσιοι εθνικοί και ευρωπα-
ϊκοί οργανισμοί, δημόσια, ιδιωτικά 
και διεθνή εκπαιδευτικά ιδρύματα 
όλων των βαθμίδων εκπαίδευσης, 
Νοσοκομεία και μεγάλες Κλινικές. 
Επίσης, δραστηριοποιούνται τα 
μεγαλύτερα εμπορικά κέντρα της 
Βορείου Ελλάδας, ξενοδοχεία και 
πλήθος μικρότερων, εμπορικών 
κυρίως, επιχειρήσεων. Ο Δήμος 
Πυλαίας - Χορτιάτη έχει συνεπώς 
μεγάλη συμβολή στην κοινωνία και 
την τοπική οικονομία. 

Για εμάς στο ΕΒΕΘ είναι ιδιαίτερα 
σημαντικό να συνεργαζόμαστε αρ-
μονικά με την τοπική αυτοδιοίκησης 
και να βρίσκουμε πάντα τις κατάλ-
ληλες λύσεις. Η συνεργασία μας 
με το Δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη 
είναι άριστη. 

Ο κ. Καϊτεζίδης υπηρετεί εδώ και 29 
χρόνια την τοπική αυτοδιοίκηση εκ 
των οποίων τα 25 από τη θέση του 
Δημάρχου, ενώ εξελέγη δύο φορές 
Πρόεδρος της Περιφερειακής Ένω-
σης Δήμων Κεντρικής Μακεδονίας. 
Αυτό δείχνει όχι μόνο την τεράστια 
εμπειρία του στην τοπική αυτοδιοί-
κηση, αλλά και την αναγνώριση του 
έργου του από τους δημότες και την 
εκτίμηση των συναδέλφων του. 

Ψηφιακός 
μετασχηματισμός, 
Τεχνητή Νοημοσύνη, 
προσαρμογές στις 
αρχές του ESG 
 και εξωστρέφεια, 
οι άξονες οι βασικές 
προτεραιότητες  
του ΕΒΕΘ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
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Τι σηματοδοτεί η εκλογή σας 
για το ΒΕΘ;

Η εκλογή της νέας διοίκησης του 
ΒΡΘ σηματοδοτεί την ενίσχυση της 
εξωστρέφειας, των συνεργασιών με 
φορείς εντός και εκτός χώρας, την 
εμβάθυνση στα προβλήματα των 
μικρομεσαίων επιχειρήσεων και δη 
των μελών του ΒΕΘ με ουσιαστικές 
και πρακτικές προτάσεις και λύσεις 
προς την πολιτεία, προκειμένου να 
δοθούν διέξοδοι σε ζητήματα που 
ταλανίζουν επί μακρόν την επιχειρη-
ματική κοινότητα. Μέλημα μας είναι, 
όντας καλοί γνώστες των θεμάτων 
που απασχολούν τις μικρές και πολύ 
μικρές επιχειρήσεις, να εργαστούμε 
προς όφελος των ΜμΕ. 

Ποιος θεωρείτε ότι είναι ο ρό-
λος των μελών σας στην οικο-
νομική πρόοδο της πόλης και 
της χώρας;

Συζητούμε για την ανάγκη της αλλα-
γής του παραγωγικού μοντέλου της 
χώρας, από την περίοδο που έλαβε 
τέλος -με τα απόνερα που, ωστόσο, 
βιώνουμε- η δεκαετής οικονομική 
κρίση. Αναμφίβολα ο ρόλος του 
βιοτεχνικού κόσμου, προς αυτή τη 
κατεύθυνση είναι κρίσιμης σημασίας 
για την οικονομία της χώρας, καθώς 
συμβάλει στην ανάπτυξη, δημιουργεί 
θέσεις εργασίας, συνεισφέρει στην 
εξωστρέφεια της χώρας δημιουρ-
γώντας επιχειρηματικές γέφυρες 
παγκοσμίως. 

ΜΑΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ
«Ο ρόλος του βιοτεχνικού κόσμου  
είναι κρίσιμος για την εθνική οικονομία»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Τον περασμένο Δεκέμβριο εξελέγη για πρώτη φορά πρόεδρος 
του βιοτεχνικού Επιμελητηρίου Θεσσαλονίκης με ποσο-
στό 56,5%. Πρόεδρος της Συντεχνίας Καταστηματαρχών 
Ζαχαροπλαστών Θεσσαλονίκης επί πολλά χρόνια, πριν λίγες 
εβδομάδες εξελέγη για 2η θητεία ως αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊ-
κής Συνομοσπονδίας Αρτοποιών και Ζαχαροπλαστών (CEBP). Ο 
αεικίνητος ζαχαροπλάστης της Θεσσαλονίκης Μάριος Παπα-
δόπουλος, μίλησε για τα χρόνια προβλήματα των βιοτεχνών και 
για τις προτεραιότητες της δικής του διοίκησης. 
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Ποια είναι τα σημαντικότερα 
ζητήματα του κλάδου που θα 
επιδιώξετε να επιλυθούν το 
ταχύτερα;

Υπάρχει μια σειρά προβλημάτων 
που ταλανίζουν το μικρομεσαίο 
επιχειρείν, κάποια εξ αυτών είναι 
διαχρονικά. Μεταξύ των κυριότερων 
είναι οι υψηλοί φόροι, το υψηλό 
κόστος ενέργειας και πρώτων υλών, 
η ακρίβεια που ταλαιπωρεί το σύ-
νολο της κοινωνίας, και αποτυπώ-
νεται στην κατανάλωση, η ελλιπής 
προσβασιμότητα των ΜμΕ στον 
τραπεζικό δανεισμό και στα κοι-
νοτικά προγράμματα, η μη ύπαρξη 
πρόβλεψης για μείωση των ασφαλι-
στικών εισφορών. Στο σημείο αυτό 
θα επαναλάβω πως αναγκαία είναι 
η επιδότηση της απασχόλησης και 
όχι της ανεργίας.

Επιπλέον σε γάγγραινα έχει εξελιχθεί 
τα τελευταία χρόνια η δυσκολία εύ-
ρεσης εργαζομένων, με αποτέλεσμα 
επιχειρήσεις να λειτουργούν με λι-
γότερα άτομα από όσα χρειάζονται. 
Το ΒΕΘ θέλοντας να συνδράμει 
προς την επίλυση του ζητήματος 
λειτουργεί, δωρεάν, στην ιστοσελίδα 
μας, μια πρωτοποριακή πλατφόρμα 
που έχει ως στόχο την ενίσχυση της, 
ελλιπούς, μέχρι σήμερα, διασύνδε-
σης επιχειρηματιών και εργατικού 
δυναμικού.

Ποια θα είναι η μέριμνά σας 
για τους επαγγελματίες των 
περιφερειακών δήμων του κέ-
ντρου της πόλης;

Καταρχήν να σημειώσω πως το ΒΕΘ, 
ως φορέας λειτουργεί συνολικά 
για τα μέλη του, δεν επιλέγει να 
υλοποιήσει διαφορετικές δράσεις 
για τους βιοτέχνες των περιφε-
ρειακών δήμων. Στόχος μας είναι 
να εκπροσωπούμε το σύνολο των 
μελών μας, καθώς όλοι λίγο πολύ, 
παρά την όποια διαφορετικότητα της 
δραστηριότητάς μας έχουμε τα ίδια 
προβλήματα, τις ίδιες προκλήσεις να 
αντιμετωπίσουμε, τα ίδια ζητούμενα. 
Είμαστε πάντα, δίπλα, στα μέλη μας 
τόσο κεντρικά μέσω των εκδηλώ-
σεων, ημερίδων, σεμιναρίων που 
πραγματοποιούνται στην έδρα του 
ΒΕΘ, ωστόσο υλοποιούμε και εκδη-
λώσεις σε περιφερειακούς δήμους. 
Παράδειγμα χαρακτηριστικό η πρό-
σφατη εκδήλωση, που συνδιοργά-
νωσαν το Βιοτεχνικό Επιμελητήριο 
Θεσσαλονίκης, ο Δήμος Δέλτα και 
ο Οργανισμός Βιομηχανικής Ιδιο-

κτησίας και πραγματοποιήθηκε στο 
συνεδριακό κέντρο Σίνδου.

Πώς είναι η συνεργασία σας 
με την Τοπική Αυτοδιοίκηση;

Η συνεργασία του ΒΕΘ με την το-
πική αυτοδιοίκηση είναι στενή και 
διαρκής, δεδομένου πως όλοι μας 
δραστηριοποιόμαστε είτε στον κε-
ντρικό δήμο, είτε σε περιφερειακούς 
δήμους της Θεσσαλονίκης. 

Με τον Ιγνάτιο Καϊτεζίδη έχουμε μια 
καλή και αγαστή συνεργασία, όποτε 
χρειάστηκε. Ο κ. Καϊτεζίδης λόγω της 
θέσης του και στην Περιφερειακή 
Ένωση Δήμων Κεντρικής Μακεδονί-
ας, αλλά και της βαθιάς του γνώσης 
στα αυτοδιοικητικά αποτελεί έναν 
άνθρωπο, από τον όποιον όλοι μας 
έχουμε πολλά να διδαχτούμε μέσω 
της συνεργασίας μαζί του. 

«Είναι αναγκαία η επιδότηση της απασχόλησης 
και όχι της ανεργίας»

«Σε γάγγραινα έχει εξελιχθεί τα τελευταία χρόνια 
η δυσκολία εύρεσης εργαζομένων»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

στη Θεσσαλονίκη και την ευρύτε-
ρη περιοχή χάρις στο αδιάλειπτο 
προσωπικό ενδιαφέρον του ίδιου 
του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μη-
τσοτάκη.

Ο Δήμαρχος παρέδωσε στον Μιχάλη 
Μπεκίρη αναλυτικό υπόμνημα με 
τις προτεραιότητες και τα έργα που 
υλοποιεί την τρέχουσα περίοδο η 
Δημοτική Αρχή.

Από την πλευρά του ο κ. Μπεκίρης 
ευχαρίστησε τον δήμαρχο για την 
φιλοξενία του και για την διαχρονικά 
θετική του συμβολή στην επίλυση ζη-
τημάτων που ανακύπτουν σε σχέση 
με την υλοποίηση των σημαντικών 
έργων, αλλά και σε σχέση με θε-
σμικά ζητήματα της αυτοδιοίκησης 
συνολικά.

Τον Διευθυντή του Γραφείου του 
Πρωθυπουργού στη Μακεδονία, 
Μιχάλη Μπεκίρη, και τον Συντο-
νιστή Γιάννη Παπαγεωργίου, 
υποδέχτηκε στο γραφείο του στο Δη-
μαρχείο Πανοράματος ο δήμαρχος 
Πυλαίας – Χορτιάτη και Πρόεδρος 
της Περιφερειακής Ένωσης Δήμων 
Κεντρικής Μακεδονίας (ΠΕΔΚΜ) 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

Στη συνάντηση που ακολούθησε 
συζητήθηκαν ζητήματα συνολικά της 
Αυτοδιοίκησης και των 38 δήμων 

της Κεντρικής Μακεδονίας και η 
επικείμενη αυτοδιοικητική μεταρ-
ρύθμιση που προχωρά το Υπουργείο 
Εσωτερικών σε συνεργασία με την 
ΚΕΔΕ.

Ο κ. Καϊτεζίδης εξέφρασε τη βεβαι-
ότητα ότι ξημερώνει μία καινούργια 
μέρα για την Τοπική Αυτοδιοίκηση 
και επομένως καλύτερη για τους 
πολίτες. Ο Δήμαρχος, εξήρε την 
αποφασιστική συνεισφορά του Γρα-
φείου του Πρωθυπουργού στην 
προώθηση των μεγάλων έργων 

Η ΑΤΖΕΝΤΑ ΚΑΪΤΕΖΙΔΗ – ΜΠΕΚΙΡΗ

Μεγάλα έργα, Αυτοδιοίκηση 
και oι προτεραιότητες του Δήμου

Σε ιδιαίτερα θερμό κλίμα η συνάντηση του δημάρχου 
με τον επικεφαλής του Γραφείου Πρωθυπουργού 
στη Θεσσαλονίκη- Η καλή συνεργασία «κλειδί»  
για θετικές εξελίξεις σε όλους τους τομείς

Η Αυτοδιοίκηση 
και η Θεσσαλονίκη 
στο επίκεντρο του 
ενδιαφέροντος της 
Κυβέρνησης του 
Πρωθυπουργού 
Κυριάκου Μητσοτάκη
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Ο Δήμος μας τίμησε και φέτος, με τον 
σεβασμό και τη συγκίνηση που αρμόζει, 
τα 106 χρόνια από τη μαύρη επέτειο της 
Γενοκτονίας των Ποντίων. Με εκδηλώ-
σεις ουσίας, που είχαν συμμετοχή από 
κάθε ηλικία.

Και η φετινή τελετή ξεκίνησε από το εμ-
βληματικό Μνημείο του Πόντιου Ακρίτα, 
στην καρδιά του Πανοράματος. Ένα ση-
μείο που δεν είναι απλώς τόπος – είναι 
σύμβολο. Εκεί όπου συναντήθηκαν οι 
σύλλογοι, οι τοπικοί φορείς, οι μαθητές, 
οι οικογένειες, όλοι μαζί για να στείλουν 
ένα ενωμένο μήνυμα: «Δεν ξεχνούμε. 
Δεν σωπαίνουμε».

Ακολούθησε η λαμπαδηδρομία προς τον Ιερό Ναό Αγίου Γεωργίου και το 
Πέτρινο Σχολείο, εμβληματικά τοπόσημα της εγκατάστασης των Ποντίων 
στο ιστορικό Αρσακλί. Με σεβασμό στα θύματα της Γενοκτονίας, αξιοπρέ-
πεια και βουβή διαμαρτυρία, πολίτες, μέλη των ποντιακών συλλόγων με 
παραδοσιακές στολές, ηλικιωμένοι, νέοι και μικρά παιδιά, με τις δάδες 

ΜΝΗΜΗ ΓΕΝΟΚΤΟΝΙΑΣ ΤΩΝ ΠΟΝΤΙΩΝ

«Δεν ξεχνάμε, επιμένουμε!»

Πανόραμα. Μάης. Ο αέρας μυρίζει άνοιξη, 
αλλά η ψυχή φοράει μαύρα. Γιατί εδώ, σ’ αυτόν 
τον τόπο, η μνήμη είναι ζωντανή. Όχι μόνο 
γιατί τη σεβόμαστε, αλλά γιατί είναι κομμάτι μας. 
Είναι ο παππούς και η γιαγιά μας που ήρθαν 
κυνηγημένοι στο Αρσακλί από την Ίμερα, από 
το Παρτίν, από την Κρώμνη, από το Βατούμ, 
το Σοχούμ και το Μπορζόμ του Καυκάσου, 
από την Πολίτα Τραπεζούντας και από την 
Αργυρούπολη. Είναι το χώμα που ρίζωσε ξανά.

ΕΠΕΤΕΙΑΚΑ
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«Δεν ξεχνάμε. Διαρκές 
το αίτημα για την 
διεθνή αναγνώριση 
της Γενοκτονίας του 
ποντιακού ελληνισμού»

αναμμένες και σχηματίζοντας τον αριθμό 353.000 με κεράκια έστειλαν 
το πάνδημο μήνυμα για την ανάγκη διεθνούς αναγνώρισης της Γενοκτονίας 
του Ποντιακού Ελληνισμού.

Ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης ευχαρίστησε τα μέλη της Ένωσης 
Ποντίων Πανοράματος και της Φιλόπτωχου Αδελφότητας Ιμεραίων -και 
στο πρόσωπό τους όλα τα ποντιακά σωματεία απανταχού της γης- γιατί 
«εργάζονται και συνεργάζονται άοκνα για τη διατήρηση της ιστορικής 
μνήμης μέσα από την παράδοση και τον πολιτισμό, τα ήθη και τα έθιμά 
μας. ενώ κλείνοντας την τελετή, πρόσθεσε: «Και αν κάποιοι προσπαθούν 
να μας κάνουν να ξεχάσουμε, εμείς θα θυμόμαστε. Θα λέμε στα παιδιά μας 
ποιοι είμαστε και γιατί είμαστε εδώ. Γιατί όταν οι λαοί ξεχνούν, οι θηριωδίες 
επαναλαμβάνονται. Εμείς, λοιπόν, δεν θα ξεχάσουμε ποτέ». Στον πόνο των 
προγόνων μας δεν μπορεί κανείς να γυρίσει την πλάτη. Η γενοκτονία δεν 
αφορά μόνο τον Πόντο. Είναι πληγή της ανθρωπότητας.

Η Ποντιακή ψυχή του Πανοράματος ήταν παρούσα. Με εκείνη την ήρεμη 
δύναμη που δεν κραυγάζει, αλλά ριζώνει βαθιά, που όπως λένε και οι 
παλαιότεροι:

«Η Πατρίδα εχάθ’ – αλλά η Ποντία καρδία ’κ’εχάθ’ ποτέ»

Και όσο κρατάμε αυτήν την καρδιά ζωντανή, τίποτα δεν έχει χαθεί στ’ αλήθεια.

Τις φετινές εκδηλώσεις μνήμης του δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη τίμησαν 
με την παρουσία τους εκπρόσωποι του Ποντιακού Συλλόγου Ασπροπο-
τάμου και του Συλλόγου Ποντίων Διαβατών «Αλέξανδρος Υψηλάντης», 
ο υφυπουργός Ανάπτυξης Σταύρος Καλαφάτης, οι βουλευτές Θεόδωρος 
Καράογλου και Θεοφάνης Παπάς, οι Αντιπεριφερειάρχες της ΠΚΜ Σωκράτης 
Δωρής και Χρήστος Μήττας, ο πρύτανης του Πανεπιστημίου Μακεδονίας 
Στυλιανός Κατρανίδης, o Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου 
Πυλαίας – Χορτιάτη και Πρόεδρος ΦΟΔΣΑ Κεντρικής Μακεδονίας, Μιχάλης 
Γεράνης, ο π. δήμαρχος Πανοράματος Γιώργος Κεδίκογλου, αντιδήμαρχοι, 
δημοτικοί σύμβουλοι, τοπικοί σύμβουλοι και πλήθος κόσμου.

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΔΗΜΑΡΧΟΥ 

«Ετούτος εδώ ο τόπος, το Πανόραμα, ρίζωσε απ’ 
το τίποτα. Από πέτρα και ξενιτιά. Από πόνους, διωγ-
μούς και προσευχές. Αλλά αυτοί οι άνθρωποι, οι 
δικοί μας, οι παππούδες και οι γιαγιάδες μας, δεν 
λύγισαν. Έχτισαν εκκλησιές, σχολεία, οικογένειες. 

Έβαλαν μπροστά τη ζωή και άφησαν πίσω τον πόνο – αλλά ποτέ τη 
μνήμη. Και σήμερα, 106 χρόνια μετά, είμαστε εδώ. Για να πούμε 
ξανά ότι το αίτημα για τη διεθνή αναγνώριση της Γενοκτονίας 
των Ποντίων, δεν είναι ούτε πολιτικό ούτε ρητορικό. Είναι χρέος. 
Είναι η αλήθεια που δεν θα θαφτεί. Είναι το “θα θυμούμαι σε” 
του Πόντου που δε σβήνει».

Ιγνάτιος Καϊτεζίδης

ΕΠΕΤΕΙΑΚΑ

Ο λόγος του Ι. Καϊτεζίδη  
στο μνημείο του Πόντιου Ακρίτα

https://youtube.com/shorts/kzxh4Yr6WHQ?feature=share
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

«Θέλω να ευχαριστήσω τον υφυ-
πουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων 
και Αθλητισμού Κώστα Βλάση για 
το ενδιαφέρον του για τα θέματα 
του δήμου μας. Εκ των πραγμάτων, 
οι δήμοι χρειαζόμαστε την υποστή-
ριξη της πολιτείας σε πολλά θέματα. 
Από την άλλη, οι δήμοι μπορούν να 
υποστηρίξουν κεντρικές πολιτικές, 
το έχουμε αποδείξει πολλές φορές. 
Συμφωνήσαμε ότι αυτή η σχέση πρέ-
πει να δυναμώσει και η Αυτοδιοίκηση 
να ενισχυθεί και να αναβαθμιστεί. Θα 
είναι προς όφελος της κοινωνίας» 
δήλωσε ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτε-
ζίδης που τόνισε ακόμη το ειλικρινές 
ενδιαφέρον του Υφυπουργού για τα 
θέματα αρμοδιότητάς του.

Από την πλευρά του, ο υφυπουρ-
γός Κώστας Βλάσης ευχαρίστησε 
το δήμαρχο για την υποδοχή και 
υποσχέθηκε ότι θα παραμείνουν σε 
“ανοιχτή γραμμή” επικοινωνίας για 
όλα τα ζητήματα που προκύπτουν.

Τον Υφυπουργό Παιδείας, Θρη-
σκευμάτων και Αθλητισμού Κώστα 
Βλάση υποδέχθηκε στο γραφείο του 
ο δήμαρχος Πυλαίας – Χορτιάτη και 
πρόεδρος της Περιφερειακής Ένω-
σης Δήμων Κεντρικής Μακεδονίας, 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

Οι δύο άνδρες συζήτησαν για θέ-
ματα Παιδείας και Αθλητισμού που 
εμπίπτουν στα ενδιαφέροντα της 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

Μεταξύ αυτών, για τους τρόπους 
αναβάθμισης των υποδομών ειδι-
κής εκπαίδευσης, για θέματα λει-
τουργίας των σχολείων, αλλά και 
για τα προβλήματα που ανέκυψαν 
μετά την κατάργηση των σχολικών 
επιτροπών. Επίσης, ο υφυπουργός 
και ο δήμαρχος συζήτησαν θέματα 
που απασχολούν το Σχολείο Δεύ-
τερης Ευκαιρίας και το Μουσικό 
Σχολείο Πυλαίας, αλλά και για την 
μεγάλη διοικητική μεταρρύθμιση 
στην αυτοδιοίκηση που βρίσκεται 
σε εξέλιξη.

ΙΓΝ. ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ – Κ. ΒΛΑΣΗΣ

Σε «ανοιχτή γραμμή»  
για την εκπαίδευση 

ΙΓΝΑΤΙΟΣ ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ

«Εκ των πραγμάτων, 
οι δήμοι χρειαζόμαστε 
την υποστήριξη της 
πολιτείας σε πολλά 
θέματα. Από την άλλη, 
οι δήμοι μπορούν να 
υποστηρίξουν κεντρικές 
πολιτικές, το έχουμε 
αποδείξει πολλές φορές»
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Με ουσιαστική επιτυχία πραγμα-
τοποιήθηκε η ανοικτή συνέλευση 
– διαβούλευση, στο Δημαρχείο 
Πανοράματος, με θέμα το Τοπικό 
Πολεοδομικό Σχέδιο (ΤΠΣ) Δήμου 
Πυλαίας – Χορτιάτη (ΔΕ Πανορά-
ματος, Πυλαίας, Χορτιάτη), ενόψει 
της διαμόρφωσης της μελέτης. Την 
εκδήλωση πραγματοποίησε ο δήμος 
σε συνεργασία με την μελετητική 
εταιρεία «MTC – Μακεδονική Τε-
χνική Παναγιώτης Καραμόσχος και 
Συνεργάτες Ε.Ε». 

Η συμμετοχή των πολιτών, εκπρο-
σώπων συλλόγων, φορέων και 
επαγγελματιών, που δραστηριο-
ποιούνται στην εν λόγω περιοχή 
ήταν ιδιαίτερα ικανοποιητική, γε-
γονός που καταδεικνύει το έντονο 
ενδιαφέρον της τοπικής κοινωνίας 
για τον μελλοντικό σχεδιασμό και 
τη βιώσιμη ανάπτυξη του Δήμου 
Πυλαίας – Χορτιάτη.

Ο δήμος Πυλαίας - Χορτιάτη απο-
τελεί έναν από τους πιο δυναμικά 
αναπτυσσόμενους δήμους της μη-
τροπολιτικής Θεσσαλονίκης. Συν-
δυάζοντας τον αστικό χαρακτή-
ρα της Πυλαίας, τον οικιστικό του 
Πανοράματος και τον περιαστικό 
και ορεινό χαρακτήρα του Χορ-
τιάτη, Ασβεστοχωρίου, Φιλύρου 
και Εξοχής, ο Δήμος αντιμετωπίζει 
σύνθετες προκλήσεις στον χωρικό 
του σχεδιασμό. 

«Στόχος της μελέτης είναι ο ολοκλη-
ρωμένος χωρικός σχεδιασμός σε 
ένα ενιαίο, ολιστικό, εγκεκριμένο με 
Προεδρικό Διάταγμα, Πολεοδομικό 
Σχέδιο, που θα δημιουργήσει ένα 
νέο πολεοδομικό εργαλείο με 
στόχο να επιλύσει χρόνια προβλή-
ματα και, συγχρόνως, να προωθήσει 
νέες χωροταξικές και πολεοδομικές 
κατευθύνσεις για την ανάπτυξη του 
Δήμου στις επόμενες δεκαετίες, με 

Τοπικό Πολεοδομικό Σχέδιο

«Διαμορφώνουμε μαζί
το μέλλον του δήμου μας»

Πραγματοποιήθηκε 
με μεγάλη συμμετοχή 
πολιτών η πρώτη 
συζήτηση διαβούλευση 
για το ΤΠΣ που αφορά 
το δήμο του μέλλοντος
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ιδιαίτερη έμφαση στην προστασία του 
περιβάλλοντος και τη θωράκισή του 
από τις προκλήσεις που προκύπτουν 
από την κλιματική κρίση» δήλωσε 
από το βήμα ο δήμαρχος Ιγνάτι-
ος Καϊτεζίδης, κάνοντας λόγο για 
«στρατηγική σημασία» του Τοπικού 
Πολεοδομικού Σχεδίου. 

Τα ΤΠΣ αποτελούν το βασικό εργα-
λείο για τη χωρική οργάνωση του 
κάθε δήμου, καθορίζοντας με σα-
φήνεια τις χρήσεις γης, τις περιοχές 
προστασίας, τις ζώνες ανάπτυξης 
και τις αναγκαίες υποδομές και ως 
εκ τούτου αναμένεται μέσα από το 
ΤΠΣ να επιλυθούν προβλήματα 
δεκαετιών, ενώ παράλληλα, θα 
δοθεί η δυνατότητα να ενισχυθεί η 
ταυτότητα κάθε περιοχής διασφα-
λίζοντας ισορροπία ανάμεσα στην 
ανάπτυξη και την περιβαλλοντική 
προστασία.

Ανοιχτός διάλογος

Ακολούθησε δημόσιος εποικοδομη-
τικός διάλογος, όπου οι παρευρισκό-
μενοι είχαν την ευκαιρία να θέσουν 
ερωτήματα και να εκφράσουν τις 
απόψεις τους, συμμετέχοντας με 
τον τρόπο αυτό στη διαμόρφωση 
ενός λειτουργικού και βιώσιμου 
αστικού περιβάλλοντος για το δήμο 
Πυλαίας – Χορτιάτη.

Ο κ. Καϊτεζίδης ευχαρίστησε τους 
μελετητές αλλά και όλους τους πολί-
τες που συμμετείχαν στη συνάντηση. 
«Η συμμετοχή σας εγγυάται ότι το 
σχέδιο που θα διαμορφωθεί θα είναι 
ρεαλιστικό, εφαρμόσιμο και – κυρίως 
– αποδεκτό από την κοινωνία. Για τον 
ίδιο λόγο με πρωτοβουλία μου και σε 
επίπεδο Δημοτικού Συμβουλίου θα 
επιδιωχθεί η ευρύτερη δυνατή συ-
νεργασία με τη συμμετοχή όλων των 
δημοτικών παρατάξεων. Θέλουμε τον 
διάλογο και τη συνεργασία ώστε το 
τοπικό μας πολεοδομικό σχέδιο να το 
διαμορφώσουμε όλοι μαζί! Για έναν 
Δήμο οργανωμένο, προσβάσιμο, 
πράσινο και ανθεκτικό – έναν 
Δήμο που θα αξίζει στις επόμενες 
γενιές» κατέληξε.

Κατά τη διάρκεια 
της εκδήλωσης,  
παρουσιάστηκαν:

•  Αρχές – Σκοπός – Επιδιω-
κόμενοι Στόχοι των Τοπικών 
Πολεοδομικών Σχεδίων 
του Προγράμματος Πολεο-
δομικών Μεταρρυθμίσεων 
«Κωνσταντίνος Δοξιάδης»

•  Διαδικασία Εκπόνησης – 
Έγκρισης της μελέτης του 
ΤΠΣ

•  Υποστηρικτικές Μελέτες 
στο πλαίσιο εκπόνησης της 
μελέτης ΤΠΣ

•  Κατηγορίες περιοχών – Χω-
ρική Διάρθρωση

•  Χρονοδιάγραμμα Υλοποί-
ησης της μελέτης – Δημο-
σιότητα

•  Περιεχόμενο και Δομή της 
μελέτης του ΤΠΣ

•  Εισροές από Υπερκείμενο 
Σχεδιασμό

•  Εφαρμογή νέων Πολεοδο-
μικών Προτύπων

•  Κύρια μελέτη ΤΠΣ (θεσμικό 
καθεστώς, θεματικοί χάρ-
τες, Κυκλοφοριακά χαρα-
κτηριστικά Δήμου)

•  Πλατφόρμα Συμμετοχικού 
Σχεδιασμού (ΠλαΣ)

ΙΓΝΑΤΙΟΣ ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ

«Θέλουμε τον διάλογο 
και τη συνεργασία 
ώστε το ΤΠΣ να το 
διαμορφώσουμε 
όλοι μαζί! Για έναν 
Δήμο οργανωμένο, 
προσβάσιμο, πράσινο  
και ανθεκτικό» 

Στην εκδήλωση για το Τοπικό  
Πολεοδομικό Σχέδιο

https://youtube.com/shorts/WqgyaYEiRJQ?feature=share
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Δήμος, Metavasis Συμβουλευτική και Επιμε-
λητήρια με σύνθημα «Κάνω την επιχείρησή μου 
προσβάσιμη», ενώνουν δυνάμεις με στόχο όλες οι 
επιχειρήσεις και τα καταστήματα να γίνουν προσβάσιμα 
στους συμπολίτες μας με αναπηρίες και κατ’ επέκταση 
στα εμποδιζόμενα άτομα.

Τέσσερις ουσιαστικές και άμεσες ενέργειες είναι το 
αποτέλεσμα της πρωτοβουλίας του δημάρχου και προ-
έδρου της Περιφερειακής Ένωσης Δήμων Κεντρικής 
Μακεδονίας Ιγνάτιου Καϊτεζίδη για τη βελτίωση της 
προσβασιμότητας σε εμποδιζόμενα άτομα. 

Συγκεκριμένα, ο δήμος σε συνεργασία με τη Metavasis 
Συμβουλευτική συγκάλεσε σύσκεψη στο Δημαρχείο 
Πανοράματος με το Εμπορικό και Βιομηχανικό 
Επιμελητήριο Θεσσαλονίκης, το Επαγγελματι-
κό Επιμελητήριο Θεσσαλονίκης, το Βιοτεχνικό 
Επιμελητήριο Θεσσαλονίκης, την Ομοσπονδία 
Επαγγελματιών και Εμπόρων Θεσσαλονίκης, τον 
Εμπορικό Σύλλογο Πυλαίας, τον Φαρμακευτικό 
Σύλλογο Θεσσαλονίκης, την Ένωση Επαγγελ-
ματιών Αισθητικών Βορείου Ελλάδος και τον 
Σύλλογο Εμπόρων Βιοτεχνών Επαγγελματιών 
Τούμπας.

Όλες οι πλευρές συμφώνησαν:

•  να υπογραφεί Διακήρυξη Αρχών και Θέσεων για την 
καθολική πρόσβαση των ατόμων με αναπηρία στις 
επιχειρήσεις και τα καταστήματα

•  ο κάθε φορέας να ενημερώσει τα μέλη του για την 
κοινή προσπάθεια και να χαρτογραφήσει τις επιχει-
ρήσεις που δραστηριοποιούνται στα όρια του δήμου 

αναφορικά με την προσβασιμότητα

•  η Metavasis Συμβουλευτική να αναλάβει τη συλλογή 
των στοιχείων και να συντονίσει τις κοινές δράσεις 
Δήμου – Φορέων

•  Δήμος, Metavasis Συμβουλευτική και Φορείς να 
αναζητήσουν εκ παραλλήλου προγράμματα χρημα-
τοδότησης από την Πολιτεία και την Περιφέρεια

«Δεσμεύτηκα προς τους εκπροσώπους των Φορέων ότι 
το θέμα θα τεθεί και στην Περιφερειακή Ένωση Δήμων 
Κεντρικής Μακεδονίας ώστε η συμμαχία αυτή να διευ-
ρυνθεί προς όφελος των συμπολιτών μας» τόνισε ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

Από την πλευρά του ο Γιάννης Καστούρας, Εκτελε-
στικός Διευθυντής της «Metavasis Συμβουλευτική», 
παρουσίασε συμπεράσματα και στατιστικά στοιχεία 
για την υφιστάμενη κατάσταση, πρότεινε λύσεις για 
την αποκατάσταση της προσβασιμότητας και δήλωσε: 
«Είναι σκοπός ζωής να βγάλω τα άτομα με αναπηρία από 
τα σπίτια τους και χαίρομαι που σας έχω όλους συμμάχους 
σε αυτήν την προσπάθεια».

Συμμαχία για την προσβασιμότητα!

Ο ΔΗΜΟΣ ΜΑΣ
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Την Κυριακή 11 Μαΐου, ο ουρανός μπορεί να έριξε λίγες 
σταγόνες, αλλά στους δρόμους του Πανοράματος έβρεξε 
χαμόγελα, ενέργεια και ανθρωπιά. Ο 9ος Μαραθώνιος 
Αλληλεγγύης Panorama Charity Fun Run – «Μελίνα 
Λαζαρίδου» πλημμύρισε και φέτος τους δρόμους του Πα-
νοράματος με το πιο δυνατό μήνυμα: όταν τρέχουμε ΜΑΖΙ, 
φτάνουμε πιο μακριά!

Με σύνθημα «Τρέχουμε για καλό σκοπό», εκατοντάδες δημότες κάθε ηλικίας, 
από μωρά στα καρότσια μέχρι κουστουμαρισμένους δρομείς, κατέκλυσαν 
τους δρόμους του Πανοράματος. Ο Δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη μετατράπηκε 

9ο Panorama Charity Fun Run – «Μελίνα Λαζαρίδου»

Όταν τρέχει η καρδιά, 
νικητές είμαστε όλοι!

Τα έσοδα θα διατεθούν σε τρεις 
σπουδαίους οργανισμούς: «Λάμψη», 
«Αντηρίδα» και «Ελληνικό Παιδικό 
Χωριό Φιλύρου» 



ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

σε μια πολύχρωμη γιορτή συμμετοχής, με ρυθμό καρδιάς 
και παλμό προσφοράς.

Για άλλη μια χρονιά, η διοργάνωση ξεπέρασε κάθε 
προσδοκία. Οι συμμετέχοντες έδωσαν κυριολεκτικά το 
«παρών» αλλά κυρίως το «μαζί». Οι δρόμοι γέμισαν 
από παλμό, αποδεικνύοντας ότι η αλληλεγγύη δεν έχει 
ηλικία, ούτε όρια.

Τα έσοδα της φετινής δράσης θα διατεθούν για την 
ενίσχυση τριών σπουδαίων οργανισμών:

•  του Συλλόγου Γονέων Παιδιών με Νεοπλασματικές 
Ασθένειες Β. Ελλάδος «Λάμψη»,

•  του Συλλόγου Φίλων Νοσοκομείου Παπαγεωργίου 
«Αντηρίδα»,

•  και του Ελληνικού Παιδικού Χωριού στο Φίλυρο.
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«Σήμερα, αποδείξαμε πως όταν τρέχουμε μαζί, δεν υπάρχει 
τερματισμός. Μόνο συνέχεια. Το Panorama Charity Fun 
Run έχει πια ριζώσει στην καρδιά του Δήμου μας. Κάθε 
χρόνο γινόμαστε περισσότεροι και πιο δυνατοί – όχι μόνο 
στα χιλιόμετρα, αλλά και στην προσφορά. Ραντεβού του 
χρόνου! Στον 10ο και ακόμα καλύτερο!» δήλωσε ο δή-
μαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

Η εκκίνηση δόθηκε με κέφι στις 10:30 π.μ., ενώ μουσική, 
χειροκροτήματα και παλμός συνόδευαν κάθε βήμα. Και 
φέτος δεν έλειψαν τα στιγμιότυπα-έκπληξη:

•  Τρία παλικάρια έτρεξαν 10 χλμ. φορώντας κοστούμια 
αποσπώντας όχι μόνο επευφημίες αλλά και βραβείο 
στυλ, ενώ η νικήτρια των 5 χλμ. τερμάτισε αγκαλιά με 
το νεογέννητο παιδί της!

•  Το φετινό event συνέπεσε με τη Γιορτή της Μητέρας, 
χαρίζοντας ακόμα περισσότερη συγκίνηση, ενώ ο ανε-
πανάληπτος Μάνος Καγιάς τραγούδησε στις απονομές, 
σκορπίζοντας κέφι και ρυθμό στην τελετή λήξης.

•  Συγκινητική ήταν και η παρουσία της οικογένειας της 
Μελίνας Λαζαρίδου, στη μνήμη της οποίας είναι αφι-
ερωμένη η διοργάνωση, συμβολίζοντας κάθε χρόνο 
τον σκοπό, την αγάπη και την ένωση.

•  Την παρουσίαση της εκδήλωσης ανέλαβε με ζωντάνια 
η Κρίστη Καθάργια, ενώ η διοργάνωση στηρίχθηκε 
από εθελοντές, συλλόγους και φορείς της πόλης, που 
έδωσαν τον καλύτερό τους εαυτό.

Γιατί στο τέλος της ημέρας, το σημαντικό δεν είναι μόνο 
ποιος έφτασε πρώτος. Είναι το ότι φτάσαμε όλοι, μαζί!

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

Στιγμές από το 9ο Charity  
Fun Run «Μελίνα Λαζαρίδου»

https://youtube.com/shorts/hHCl5Q6-Ox8?feature=share
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Το 1ο “Speak for all” ανήκει πλέον στην ιστορία και όλα δείχνουν ότι θα 
αποτελέσει έναν νέο θεσμό με έδρα το Πανόραμα. Το κοινό σε μία ανοικτή 
δράση που πραγματοποιήθηκε στους χώρους του Πολιτιστικού Κέντρου 
Πανοράματος, εμπνεύστηκε από σύντομες ομιλίες, στην ελληνική και 
αγγλική γλώσσα, από παιδιά και νέους που αποτελούν παράδειγμα προς 
μίμηση στην τοπική τους κοινωνία αλλά και σε παγκόσμιο επίπεδο: Κέλ-
λυ – Κωνσταντίνος – Λεμονιά – Λουκία – Μαρία, όπως και μια 30μελής 
ομάδα νέων εθελοντών ήταν συμπεριληπτικές, με ή χωρίς αναπηρία μαζί, 
από διάφορα μέρη της Κεντρικής Μακεδονίας.

Η επίσημη έναρξη δόθηκε από τον Δήμαρχο Πυλαίας Χορτιάτη και Πρόε-
δρο της Περιφερειακής Ένωσης Δήμων Κεντρικής Μακεδονίας, Ιγνάτιο 
Καϊτεζίδη. «Ένα ακόμη σπουδαίο βήμα για τη μπάλα που κουδουνίζει χαρά! 
Τα παιδιά που αποτελούν αληθινά πρότυπα, πρότυπα υπομονής, επιμονής, 
εργατικότητας και δύναμης πήραν το λόγο και μας μίλησαν για τη δική τους 
εμπειρία. Η δική τους βιωμένη εμπειρία είναι οδηγός για όλους τους άλλους. 
Πιστεύω στα νέα παιδιά, είμαι πολύ περήφανος γιατί εδώ στην έδρα του 
δήμου μας, στο Πανόραμα, γεννιέται το 1ο Speak for All. Ο Δήμος μας και η 
ΠΕΔΚΜ στηρίζουν με κάθε τρόπο τέτοιου είδους δράσεις που στόχο έχουν 
την ευαισθητοποίηση μικρών και μεγάλων. Τα παιδιά μας είναι το μέλλον. Κι 
εμείς στηρίζουμε ένα καλύτερο μέλλον για όλους, πιο προσβάσιμο και πιο 
συμπεριληπτικό» δήλωσε ο δήμαρχος.

1ο Speak for All για ένα μέλλον
πιο προσβάσιμο σε όλους!

Αποτέλεσε ιδιαίτερη τιμή η συμμε-
τοχή της Ποδοσφαιρικής Ομοσπον-
δίας της Ουκρανίας στις βιωματικές 
εκδηλώσεις. Στο διαδραστικό μέρος, 
υλοποιήθηκε το καθιερωμένο τουρ-
νουά ευστοχίας πέναλτι με κλειστά 
μάτια και να σημειωθεί η αντίστοιχη 
περσινή συμπεριληπτική συμμετο-
χή 1.000 παιδιών στο Ολυμπιακό 
Αθλητικό Κέντρο Πανοράματος.

Όλες οι δράσεις της καμπάνιας υλο-
ποιούνται στο πρώτο διάστημα του 
2025 με την υποστήριξη του Δήμου 
Πυλαίας Χορτιάτη και της Περιφε-
ρειακής Ένωσης Δήμων Κεντρικής 
Μακεδονίας – ΠΕΔΚΜ, σε συγχρη-
ματοδότηση με τo Erasmus+ Sport, 
UEFA Foundation for Children και 
με τη δωρεά της ΕΛΑΪΣ Unilever 
Hellas – Skip.

Περισσότερες πληροφορίες στο 
www.aballforall.com και στον υπεύ-
θυνο της δράσης Ηλία Μάστορα, 
orama2003@gmail.comΌταν μιλούν τα παιδιά

https://www.youtube.com/shorts/qaz_8XvMeWk
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Ο Δήμος μας, με συνέπεια στη στήρι-
ξη της νέας γενιάς, πραγματοποίησε 
με μεγάλη επιτυχία, σε συνεργασία 
με την Employ.edu την ενημερωτική 
ημερίδα επαγγελματικού προσα-
νατολισμού με τίτλο «3+1 Βήματα 
Επιτυχίας για τις Πανελλήνιες». 

Το βράδυ της Κυριακής 4 Μαΐου, η 
αίθουσα «Λίτσα Φωκίδη» στο Δη-
μαρχείο Πανοράματος πλημμύρισε 
στόχους, απορίες και ενθουσιασμό! 
«Η επιτυχία δεν είναι τύχη, είναι καλά 
προετοιμασμένο μέλλον. Στηρίζουμε 
τους μαθητές μας με συμβουλευτική 
και εργαλεία. Ο Δήμος μας συνεχίζει 
να επενδύει έμπρακτα στην εκπαί-
δευση και να ανοίγει τον δρόμο για 
μια γενιά ενημερωμένη, δυναμική και 
σίγουρη για το μέλλον της» δήλωσε 
σχετικά ο δήμαρχος Ιγνάτιος Κα-
ϊτεζίδης. 

Η βραδιά είχε απ’ όλα: γονείς με ση-
μειωματάρια, μαθητές με ανησυχίες, 
εκπαιδευτικούς με υποστήριξη, αλλά 
κυρίως χρήσιμες συμβουλές, χιού-
μορ, εμψύχωση και πολλή γνώση. 
Αναλύθηκαν στρατηγικές, τεχνικές 
διαχείρισης άγχους, έξυπνοι τρόποι 
επιλογής σχολών, και πρωτίστως 
η ψυχολογική θωράκιση που χρει-
άζεται κάθε έφηβος πριν μπει στην 
πρώτη, πιο απαιτητική, πίστα της 
ζωής του.

Την εκδήλωση χαιρέτισαν ο δήμαρ-
χος, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, η αντι-
δήμαρχος Απασχόλησης, Κοινωνικής 
Προστασίας, Αλληλεγγύης, Παιδεί-
ας και Δια Βίου Μάθησης, Ελένη 
Γιαννούδη και ο Πρόεδρος της 
Δημοτικής Επιτροπής Πρωτοβάθμιας 
και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης, 
Σοφοκλής Κάλτσιος. 

Κεντρικός ομιλητής ήταν ο dr Χρή-
στος Ταουσάνης, Σύμβουλος 
Σταδιοδρομίας και Επιστημονικός 
Διευθυντής της Employ.edu, ο οποί-
ος με τον επαγγελματισμό του και 
την αμεσότητά του καθήλωσε τους 
παρευρισκόμενους. Πάτησε στα 
ουσιώδη, μίλησε απλά με παρα-
δείγματα και αλήθειες και έδειξε 
πως η καθοδήγηση μπορεί να είναι 
απλή και ταυτόχρονα ανθρώπινη, 
καθησυχάζοντας γονείς και μαθητές. 

ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΟΣ ΠΡΟΣΑΝΑΤΟΛΙΣΜΟΣ

Πανελλήνιες 
για ενημερωμένους;  
Ο δήμος δείχνει τον δρόμο!

Μια σπουδαία  
εκδήλωση 
συμβουλευτικής  
με κεντρικό ομιλητή  
τον dr Χρήστο Ταουσάνη
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Προσωπικά, ως εκπαιδευτικός, προσθέτω ότι η γαλλική γλώσσα διατηρεί 
έναν εξέχοντα ρόλο στην παγκόσμια σκηνή σε τομείς που εξελίσσονται 
καθημερνά, όπως ο αθλητισμός και η αυτοκινητοβιομηχανία.

Μιλώντας γαλλικά έχουμε πρόσβαση σε υψηλού επιπέδου ανώτατη εκπαί-
δευση όπου στα δημόσια πανεπιστήμια της Γαλλίας οι Έλληνες μπορούν να 
φοιτούν δωρεάν, όπως και σε διεθνείς ανταλλαγές (πρόγραμμα Erasmus). 

«Ο σωστός δρόμος» 

Στο Κέντρο Ξένων Γλωσσών La Route Correcte (Ο Σωστός Δρόμος), 
που εδρεύει στο Πανόραμα Θεσσαλονίκης, η εκμάθηση της αγγλικής και 
της γαλλικής γλώσσας δεν είναι απλώς μια εκπαιδευτική επιλογή αλλά 
ένα πολύτιμο εφόδιο για το μέλλον. Γι’ αυτό χρησιμοποιούμε σύγχρονες 
μεθόδους διδασκαλίας αλλά και πολιτιστικές δράσεις που φέρνουν τους 
μαθητές σε επαφή με τη γλώσσα και τον πολιτισμό του αγγλόφωνου και 
του γαλλόφωνου κόσμου.

Στο La Route Correcte, είτε πρόκειται για μικρούς μαθητές είτε για εφή-
βους και ενήλικες, η μάθηση γίνεται εμπειρία, και η εμπειρία, διαβατήριο 
για το αύριο. Στόχος μας δεν είναι μόνο η απόκτηση γλωσσικών γνώσεων 
αλλά και η ενίσχυση της αυτοπεποίθησης των μαθητών και η ουσιαστική 
επαφή με τη διεθνή κουλτούρα. Είμαστε πάντοτε δίπλα τους, με συνέπεια 
και εμπειρία, για να βοηθήσουμε να επενδύσουν στη γνώση και να ανοί-
ξουν τον δρόμο για νέες ευκαιρίες, τόσο στην Ελλάδα όσο και διεθνώς. 

Η αξία των ξένων γλωσσών 
στη σύγχρονη εποχή

Γράφει η 
ΠΑΡΕΣΣΑ ΤΣΑΧΟΥΡΙΔΟΥ
Υπεύθυνη σπουδών στο Φρο-
ντιστήριο Γαλλικής και Αγγλικής 
γλώσσας - La Route Correcte, 
Αγ. Γεωργίου 3, Πανόραμα,  
Τ. 2310331133, 6945438574 
tsachouridoup@gmail.com

Η εποχή μας χαρακτηρίζεται από την 
παγκοσμιοποίηση και την ραγδαία 
ανάπτυξη της τεχνολογίας. Η άριστη 
γνώση ξένων γλωσσών αποτελεί 
πολύτιμο εφόδιο, καθώς μας δίνει 
τη δυνατότητα να επικοινωνούμε με 
άνεση με ανθρώπους από όλο τον 
κόσμο και να έχουμε πρόσβαση σε 
διεθνείς πηγές πληροφόρησης. Η 
χώρα μας ξεχωρίζει γιατί δίνει τη 
δυνατότητα ενίσχυσης της γλωσ-
σικής εκπαίδευσης πέρα από τη 
σχολική τάξη, μέσα από κέντρα ξέ-
νων γλωσσών και ινστιτούτα. Κάθε 
οικογένεια επενδύει στη μόρφωση 
των παιδιών της, ξεκινώντας από 
την αγγλική και ακολουθώντας με 
τη δεύτερη ξένη γλώσσα, συχνά 
αντιμετωπίζοντας το δίλημμα της 
επιλογής. 

Γιατί να επιλέξω τη γαλλική 
γλώσσα; 

Τα γαλλικά είναι η γλώσσα της 
διπλωματίας, της μόδας και της 
γαστρονομίας. Περισσότεροι από 
300 εκατ. άνθρωποι παγκοσμίως 
σε 5 διαφορετικές ηπείρους μιλούν 
Γαλλικά, ενώ η γλώσσα διατηρεί 
εξαιρετικά ισχυρή θέση σε διεθνείς 
θεσμούς και οργανισμούς όπως 
η Ευρωπαϊκή Ένωση, το ΝΑΤΟ, 
η Διεθνής Ολυμπιακή Επιτροπή. 

«Parler français, c’est ouvrir une porte vers l’excellence» - 
«Η γνώση γαλλικών ανοίγει μια πόρτα στην αριστεία»
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Στον Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη, η 
εθελοντική αιμοδοσία δεν είναι 
απλώς μια πράξη αλληλεγγύης. 
Είναι μια πράξη ζωής. Είναι η σι-
ωπηλή υπενθύμιση ότι η κοινωνία 
μας στέκεται όρθια όταν τα μέλη 
της νοιάζονται το ένα για το άλλο.

Κατά τη διάρκεια της Εβδομάδας 
Εθελοντικής Αιμοδοσίας, δεκάδες 
συμπολίτες μας προσήλθαν στα 
σημεία αιμοδοσίας σε όλες τις δη-
μοτικές κοινότητες, προσφέροντας 
λίγο από τον χρόνο και το αίμα τους 
για κάτι πολύ μεγαλύτερο: τη ζωή 
ενός άλλου ανθρώπου.

Η πρωτοβουλία, που υλοποιήθηκε 
από την Αντιδημαρχία Απασχό-
λησης, Κοινωνικής Προστασίας, 
Αλληλεγγύης, Παιδείας και Δια 
Βίου Μάθησης σε συνεργασία με 
το Κέντρο Αιμοδοσίας του Νοσοκο-
μείου «Γ. Παπανικολάου» και με τη 
συμμετοχή της Τράπεζας Εθελοντών 
Δοτών Μυελού των Οστών «Όραμα 
Ελπίδας», αποτέλεσε μια ακόμη 
απόδειξη ότι η προσφορά δεν έχει 
ηλικία, επάγγελμα ή ιδιότητα. Έχει 
μόνο πρόσωπο: το δικό σου.

«Σε έναν κόσμο που αλλάζει, η σταθε-
ρά μας είναι η ανθρωπιά. Η αιμοδοσία 
είναι μια μικρή θυσία με τεράστια 
σημασία, είναι το πιο καθαρό παρά-
δειγμα ότι, όταν δίνεις ζωή, παίρνεις 
πίσω κάτι ανεκτίμητο: την ελπίδα. Σε 
μια κοινωνία που έχει ανάγκη από 
ήρωες της καθημερινότητας, γίνε 
εσύ ο ήρωας της διπλανής πόρτας!» 
δήλωσε σχετικά ο δήμαρχος Ιγνά-
τιος Καϊτεζίδης. 

Η ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ ΠΟΥ ΚΥΛΑΕΙ ΣΤΙΣ ΦΛΕΒΕΣ ΜΑΣ

Ολοκληρώθηκε με επιτυχία ακόμα μία εβδομάδα 
εθελοντικής αιμοδοσίας στο δήμο μας

Η εθελοντική αιμοδοσία είναι το πιο καθαρό 
παράδειγμα ότι όταν δίνεις ζωή, παίρνεις πίσω 
κάτι ανεκτίμητο: την ελπίδα

«Σε μια κοινωνία που 
έχει ανάγκη από ήρωες 
της καθημερινότητας, 
γίνε εσύ ο ήρωας της 
διπλανής πόρτας!»
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«έσυραν» παραδοσιακούς χορούς! 
Μια εικόνα - ένα δυνατό μήνυμα: ο 
αθλητισμός ενώνει! Υπουργέ  Αθλη-
τισμού, να η εικόνα για το φετινό fair 
play! Αυτό είναι το χάντμπολ που 
αγαπάμε, που στηρίζουμε και μας 
δικαιώνει» έγραψε στο facebook ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης 
που έκανε την απονομή. Ο δήμαρχος 
έδωσε παράλληλα τα πιο θερμά 
συγχαρητήρια στον Πρόεδρο της 
ομάδας Γιώργο Μπαμπαράτσα, 
σε όλα τα μέλη του Διοικητικού 
Συμβουλίου της ΑΕΣΧ, στους προ-
πονητές, στους αθλητές και «σε όλη 
την μεγάλη οικογένεια του handball 
της Πυλαίας μας, που μας έκανε για 
ακόμα μια φορά υπερήφανους!».

Είναι η πρώτη φορά που η Πυλαία 
κατακτά το πρωτάθλημα κορασίδων. 
Η καθολική επικράτηση με νίκες 
απέναντι σε πολύ καλές ομάδες 
όπως η Προσοτσάνη, ο Φίλιππος 
Βεροίας και ο Ολυμπιακός ανέδειξαν 
την πολύ καλή δουλειά που γίνεται 
στις ακαδημίες της Πυλαίας. 

Το Πρωτάθλημα διεξήχθη στα κλει-
στά γυμναστήρια Σπίτι του Χάντμπολ 
και Πυλαίας με διοργανώτρια την 
Πυλαία και την υποστήριξη του Δή-
μου Πυλαίας- Χορτιάτη με ευθύνη 
της ΕΑΠ/ΟΧΕ. Πρόεδρος της Ορ-
γανωτικής Επιτροπής των αγώνων 
ήταν η Βίκυ Κανέλλου. 
Για την ιστορία, η ομάδα της ΑΕΣΧ 
Πυλαίας έχει προπονητές τους Δι-
ονύση Καραγκιοζόπουλο και 
Αντώνη Δάσκαλο, ενώ αγωνί-
στηκαν οι Αρσένογλου, Ιντσί-
δου, Χατζηνικολάου, Σιφνιά-
δου, Τσιρώνη, Παναγιωτίδου, 
Χατζοπούλου, Βαρυτιμιάδου, 
Πανιώρα, Τσόχα, Πάσχου, Πα-
ζβαντίδη, Μιχαηλίδου, Ποπε-
τσίδου, Κεχαγιά και Γκόνου.

ΣΤΟ ΧΑΝΤΜΠΟΛ

Πρωταθλήτριες Ελλάδος 
οι κορασίδες της Πυλαίας!

Με σπουδαίες εμφανίσεις οι 
κορασίδες της ΑΕΣΧ Πυλαίας 
κατέκτησαν αήττητες το 37ο 
Πανελλήνιο Πρωτάθλημα Κο-
ρασίδων, νικώντας τον Ολυ-
μπιακό με 29-24 και σήκωσαν 
το τρόπαιο! Κορυφαία στιγμή 
στο φινάλε της διοργάνωσης 
όταν τα κορίτσια και των τεσ-
σάρων ομάδων, πιασμένες χέρι 
χέρι, χόρεψαν όλες μαζί και 
έστειλαν το καλύτερο μήνυμα 
για το αθλητικό πνεύμα και το 
ήθος που πρέπει να επικρατούν 
στους χώρους του αθλητισμού.   

«Τι ομάδα! Τα κορίτσια μας με τα-
λέντο, πάθος και ψυχή πήραν μια 
τεράστια νίκη! Η Πυλαία μας χρυ-
σή στο πανελλήνιο πρωτάθλημα 
κορασίδων στο χάντμπολ. Νίκη 
με Ολυμπιακό 29-25! Μια ομάδα 
που «χτίστηκε» με σκληρή δουλειά 
και ήθος! Με τη λήξη του τελικού, 
πιάστηκαν χέρι- χέρι με τις αθλή-
τριες των αντίπαλων ομάδων και 

Η απονομή, οι δηλώσεις, 
 οι πανηγυρισμοί!

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

https://youtube.com/shorts/Y4X8DJw6ZiQ?feature=share
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Η ΑΕΠ Πανόραμα 
κατέκτησε το χρυσό 
μετάλλιο για 2η 
συνεχόμενη χρονιά! 

2η θέση και το ασημένιο μετάλλιο 
πήρε η ΑΕΣΧ Πυλαίας και την 3η και 
χάλκινο ο Φίλιππος Βέροιας.  

Τα συγχαρητήριά του προς την ΑΕΠ 
Πανοράματος εξέφρασε ο δήμαρχος 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, επισημαί-
νοντας ότι το χάντμπολ είναι το 
«δημοτικό μας άθλημα». «Αξίζουν 
συγχαρητήρια στις αθλήτριες, στους 
προπονητές, στη διοίκηση αλλά και 
στις οικογένειες που στηρίζουν τα 
παιδιά τους. Είμαστε τυχεροί που 
έχουμε δυνατά σωματεία στον τόπο 
μας, ο αθλητισμός είναι μια ζώνη 
ασφαλείας για τα παιδιά μας που 
τα οπλίζει με αρετές και εφόδια 
απαραίτητα ούτως ή άλλως για τη 
ζωή τους», τόνισε.   

«Περήφανος για όλους σας που 
παρά τις αντίξοες συνθήκες, που 
μόνο εμείς ως οικογένεια της ΑΕΠ 
Πανόραμα γνωρίζουμε, καταφέρατε 
ξανά να κατακτήσετε την κορυφή! 
Την αγάπη μου και το σεβασμό μου 
σε όλες και όλους!» δήλωσε σχετικά 

ο  πρόεδρος της ομάδας Γιάννης 
Τερζίδης. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι MVP της 
τελικής φάσης του πρωταθλήματος 
αναδείχθηκε η  Αντωνία Πιπελί-
δου (AEΠ Πανόραμα), ενώ από 
την ομάδα του Πανοράματος στην 
All Star Ομάδα συμπεριλήφθηκε 
επίσης η αμυντικός Παναγιώτα 
Γιαννοπούλου, η τερματοφύ-
λακας Καλλιόπη Κουρτίδη, η 
αριστερή εξτρέμ Ευθυμία Κο-
σμά, η αριστερή ίντερ Ηλέκτρα 
Χριστοδουλίδου, καθώς επίσης 
και οι αθλήτριες της ΑΕΣΧ Πυλαίας 
Αλίκη Παναγιωτίδου (πίβοτ) και 
Νάγια Τσιρώνη (δεξί ίντερ). 

ΠΡΩΤΑΘΛΗΤΡΙΑ ΕΛΛΑΔΑΣ Η ΑΕΠ ΠΑΝΟΡΑΜΑΤΟΣ

Πρώτες και αήττητες 
οι νεάνιδες στο χάντμπολ!

Πρωταθλήτριες Ελλάδος στο χά-
ντμπολ αναδείχθηκαν οι νεάνιδες 
της ΑΕΠ Πανοράματος κατακτώντας 
την πρώτη θέση με 7 βαθμούς, στο 
τουρνουά που διεξήχθη στο ΔΑΚ 
Πανοράματος 14-17 Απριλίου. Με 
3 νίκες και 1 ισοπαλία κατάφεραν 
να κατακτήσουν την πρώτη θέση 
αφήνοντας πίσω τις ομάδες της 
ΑΕΣΧ Πυλαίας, του Φίλιππου Βε-
ροίας, του Ολυμπιακού Πειραιώς 
και του Εθνικού Κοζάνης. 

Ήταν το 36ο πρωτάθλημα, η ΑΕΠ το 
κατέκτησε για 2η συνεχόμενη χρονιά 
και για 4η συνολικά στην ιστορία της 
στην κατηγορία των νεανίδων. Τη 

Στιγμές από την κατάκτηση  
του πρωταθλήματος!

Το ρόστερ της ΑΕΠ Πανόραμα: Κ. Κουρτίδη,  
Α. Πιπελίδου, Η. Χριστοδουλίδου, Π. Γιαννοπούλου,  
Β. Γιούπα, Ε. Κοσμά, Σ. Καρακώστα, Ι. Κατέβα, 
Μ. Μπλέτσα, Π. Τζιλίνη, Ε. Κανελλάκη, Ι. Γαβριηλίδου, 
Θ. Κυριακίδη, Δ. Παρασκευά, Α. Ελευθεριάδη,  
Χρ. Ζήση, Σ. Καραβασίλη, Ε. Αγκούνε. Προπονητής:  
Τρ. Χριστοδουλίδης (βοηθός: Ε. Μπουντούλα). 
Υπ. Τμήματος: Π. Τσακμακίδης, Χρ. Χρήστου

https://youtu.be/64DMZdg-hgQ
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ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

Με μια εντυπωσιακή εμφάνιση 
στον τελικό του Πανελλήνι-
ου Σχολικού Πρωταθλήματος 
Χάντμπολ, οι μαθήτριες του 
2ου Γενικού Λυκείου Πυλαίας 
κατέκτησαν την πρώτη θέση, 
επικρατώντας του 2ου ΓΕΛ Ζε-
φυρίου Αττικής με σκορ 33-
26. Η διοργάνωση, κατά τη 
διάρκεια της οποίας αναδεί-
χθηκαν τα παιδιά μας πρωτα-
θλητές, πραγματοποιήθηκε στη 
Βέροια, στις 9 και 10 Μαΐου, 
συγκεντρώνοντας τις κορυ-
φαίες σχολικές ομάδες από 
όλη την Ελλάδα και την Κύπρο.

Πέρα από τα γκολ και τη νίκη, εκείνο 
που εντυπωσίασε ήταν η συνοχή, 
η αθλητική ευγένεια και η «ψυχο-
λογία πρωταθλητή» που διέκρινε 
τις αθλήτριες σε κάθε βήμα της 
πορείας τους.

Ο δήμος μας δεν άφησε αυτή τη 
νίκη να περάσει απαρατήρητη. Τη 
Δευτέρα 16 Μαΐου, ο δήμαρχος 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης απένειμε 
τιμητική διάκριση στα χρυσά κο-
ρίτσια για την αθλητική κατάκτησή 
τους δηλώνοντας: «Τα κορίτσια 
του 2ου ΓΕΛ Πυλαίας μάς έκαναν 
υπερήφανους. Με ήθος, ταλέντο και 
ομαδικότητα, απέδειξαν πως όταν 
υπάρχει στόχος και πάθος, όλα είναι 
δυνατά. Ο Δήμος μας θα είναι πάντα 

ΧΑΝΤΜΠΟΛ

Γράφουν ιστορία τα κορίτσια 
του 2ου ΓΕΛ Πυλαίας!

Πρωτιά στο 
πανελλήνιο σχολικό 
πρωτάθλημα  
με πολλαπλή σημασία: 
αθλητική, εκπαιδευτική  
και συμβολική
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δίπλα τους – σε κάθε αγώνα, εντός 
κι εκτός γηπέδου».

Η φετινή πορεία της ομάδας, μέσα 
από προπονήσεις, προκρίσεις και 
αγώνες, είναι παράδειγμα για όλη 
τη μαθητική κοινότητα. Δείχνει πως 
ο αθλητισμός, όταν συνδυάζεται με 
υποστήριξη, συνέπεια και ενθου-
σιασμό, μπορεί να γίνει εργαλείο 
εξέλιξης και κοινωνικής σύνδεσης.

Η επιτυχία των μαθητριών του 2ου 

ΓΕΛ Πυλαίας δεν ανήκει μόνο σε 
εκείνες. Ανήκει και στην εκπαιδευ-
τική κοινότητα, στους γονείς, στους 

καθηγητές, στον Δήμο και, κυρίως, 
δημιουργεί πρότυπο προς μια φιλο-
σοφία που ενθαρρύνει τη συμμετο-
χή, τη συνεργασία και τη συνέπεια. 
Ο δήμος μας συνεχίζει να επενδύει 
ενεργά στη νεολαία, όχι με λόγια 
αλλά με πράξεις: αναβαθμισμένες 
σχολικές εγκαταστάσεις, στήριξη 
σχολικών πρωτοβουλιών, ενίσχυση 
της εξωσχολικής δραστηριότητας.

Η ομάδα του 2ου  ΓΕΛ Πυλαίας μάς 
δείχνει το μέλλον. Και το μέλλον, 
όταν χτίζεται με αφοσίωση, έχει 
χρυσό χρώμα!

Η βράβευση της ομάδας 
χάντμπολ κοριτσιών του 
2ου ΓΕΛ Πυλαίας πραγμα-
τοποιήθηκε στο πλαίσιο 
των εκδηλώσεων προς 
τιμή της Αγίας Γλυκερίας, 
στο Συνοικισμό Κωνστα-
ντινουπολιτών, οι οποίες 
πραγματοποιήθηκαν 12 & 
13 Μαΐου. Οι λατρευτικές 
εκδηλώσεις περιλάμβαναν 
περιφορά της εικόνας ενώ 
έδωσε το παρόν και ο Μη-
τροπολίτης Θεσσαλονίκης 
κ. Φιλόθεος. Νωρίτερα, 
την Παρασκευή 9 Μαΐου 
πραγματοποιήθηκαν οι 
εκδηλώσεις προς τιμήν 
του Αγίου Χριστοφόρου, 
παρουσία πλήθους κό-
σμου χοροστατούντος 
του Μητροπολίτη Χαλκί-
δας κ. Χρυσοστόμου. Στο 
πλαίσιο των ανωτέρω 
πραγματοποιήθηκαν πολι-
τιστικές εκδηλώσεις με τη 
συμμετοχή χορωδιών και 
χορευτικών. 

Εορταστικές  
εκδηλώσεις για τον 
Άγιο Χριστόφορο 
και την  
Αγία Γλυκερία

Το «μπράβο» του δημάρχου 
στις αθλήτριες

https://youtube.com/shorts/JTio8P4navw
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Σε μια εποχή που η ανακύκλωση 
συχνά αντιμετωπίζεται ως μια τυπική 
υποχρέωση, η στρατηγική συνεργα-
σία του Δήμου μας με την ψηφιακή 
πλατφόρμα Followgreen αποδεικνύει 
ότι η περιβαλλοντική ευαισθησία 
μπορεί να γίνει έμπνευση, δημι-
ουργικότητα και καθημερινή στάση 
ζωής. Από το 2018 μέχρι σήμερα, 
η κοινή αυτή διαδρομή εξελίσσεται 
και βαθαίνει, κινητοποιώντας δη-
μότες κάθε ηλικίας, με επίκεντρο 
τη νέα γενιά.

Την Παρασκευή 30 Μαΐου 2025, 
στην αίθουσα «Λίτσα Φωκίδη» του 
Δημαρχείου Πανοράματος, πραγ-
ματοποιήθηκε η ετήσια εκδήλωση 
βράβευσης των σχολικών μονάδων 
που συμμετείχαν στο πρόγραμμα 
«Πάμε Ανακύκλωση». Ήταν μια μέρα 
γιορτής, γεμάτη παιδικές φωνές, 
χρώματα, δημιουργικά εργαστήρια, 
κατασκευές από ανακυκλώσιμα 

υλικά και την αίθουσα του δημαρ-
χείου να μεταμορφώνεται σε ένα 
διαδραστικό πάρκο γεμάτο ενέργεια, 
το Followgreen Park!

«Η ανακύκλωση, στον Δήμο Πυλαί-
ας-Χορτιάτη, δεν είναι μια αποσπα-
σματική δράση. Είναι ένας ζωντανός 
κύκλος μάθησης, συμμετοχής και 
επιβράβευσης. Και όσο υπάρχουν 
παιδιά που τρέχουν με ενθουσια-
σμό να ρίξουν το μπουκαλάκι στον 
σωστό κάδο, τόσο μπορούμε να 
ελπίζουμε πως κάτι έχει αλλάξει. Δεν 
είναι απλώς ένα μάθημα, είναι μία 
νέα νοοτροπία που μεγαλώνει μαζί 
τους. Όταν βλέπουμε ότι η νέα γενιά 
μαθαίνει να σέβεται τον πλανήτη 
τόσο μπορούμε να πιστεύουμε σε 
ένα αύριο πιο φωτεινό, πιο υπεύ-
θυνο και ανθρώπινο!» δήλωσε ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, ενώ 
συνεχάρη τους μαθητές για τα εντυ-
πωσιακά αποτελέσματα που πέτυχαν 

FOLLOWGREEN
Η πράσινη συμμαχία με την κοινωνία!

Ένα διαρκές 
οικολογικό ταξίδι που 
ξεκινά από τις σχολικές 
αυλές του Δήμου 
μας και καταλήγει σε 
μια πιο συνειδητή 
καθημερινότητα για 
όλους
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και ευχαρίστησε τους υποστηρικτές 
της δράσης, το ΦΟΔΣΑ Κεντρικής 
Μακεδονίας και το πρόγραμμα «Κάθε 
Κουτί Μετράει» για τη στήριξή τους.

Μία γενιά που μαθαίνει να φρο-
ντίζει πριν μεγαλώσει!

Η συμμετοχή των σχολείων φέ-
τος ξεπέρασε κάθε προηγούμενο. 
Συνολικά 51 σχολεία του Δήμου 
συμμετείχαν ενεργά, με περισσότε-
ρους από 7.200 μαθητές να συγκε-
ντρώνουν πάνω από 25.000 κιλά 
υλικών – χαρτί, πλαστικό, αλουμίνιο 
και μπαταρίες. Η εκπαιδευτική αυτή 
δράση δεν ήταν μόνο ένας οικο-
λογικός διαγωνισμός, αλλά ένα 
μεγάλο βήμα για τη διαμόρφωση 
περιβαλλοντικά υπεύθυνων πολι-
τών. Η στήριξη των σχολείων από 
τα μέλη της δημοτικής πλατφόρμας 
ανακύκλωσης Followgreen του Δή-
μου ήταν εξαιρετικά υψηλή, καθώς 
έγινε συνολική δωρεά 144.300 
πόντων επιβράβευσης.

Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης, 
απονεμήθηκαν έπαινοι και συμβο-
λικά δώρα στα σχολεία που ξεχώ-
ρισαν, με την αίθουσα να γεμίζει 
από παιδικά γέλια, φωνές και χει-
ροκροτήματα!

Μαζί στην πρώτη γραμμή της 
ανακύκλωσης

Η συνεργασία του Δήμου με το 
Followgreen, πέρα από τη δράση στα 
σχολεία, περιλαμβάνει μια ευρύτερη 
στρατηγική που αφορά ολόκληρη 
την τοπική κοινωνία. Περισσότε-
ρα από 5.000 ενεργά μέλη έχουν 
εγγραφεί στην πλατφόρμα, ενώ 
82 τοπικές επιχειρήσεις συμμετέ-
χουν προσφέροντας επιβραβεύσεις 
στους πολίτες που ανακυκλώνουν 
συνειδητά. Η δράση «Πάμε Ανα-
κύκλωση» υλοποιείται για όγδοη 
συνεχή χρονιά, αποδεικνύοντας 
τη σταθερότητα και τη συνέπεια με 
την οποία χτίζεται αυτή η «πράσινη 
συμμαχία».

Επίσης, στην εκδήλωση παρευρέ-
θηκε η Αντιδήμαρχος Παιδείας και 
Δια Βίου Μάθησης Ελένη Γιαννού-
δη, ο Αντιδήμαρχος Καθαριότητας, 
Περιβάλλοντος και Ανακύκλωσης 
Δ.Ε. Πανοράματος-Πυλαίας Γιώργος 
Μπαμπαράτσας, η Αντιδήμαρχος 
Καθαριότητας, Περιβάλλοντος και 
Ανακύκλωσης Δ.Ε. Χορτιάτη Βίβιαν 
Λιόλιου, η Αντιδήμαρχος Διοικη-
τικών, Οικονομικών Υπηρεσιών 
και Διοικητικής Μεταρρύθμισης 
Νίκη Ζώτου, δημοτικοί και τοπικοί 
σύμβουλοι. 

Συμμετείχαν 51 σχολεία  

του δήμου και περισσότεροι 

από 7.200 μαθητές, ενώ 

συγκεντρώθηκαν 25.000  

κιλά υλικών & 144.300  

πόντοι επιβράβευσης

ΜΠΕΣ ΚΙ ΕΣY στην κοινότητα 
Followgreen εδώ

www.followgreen.gr/pilea-hortiatis

Στιγμές από το Followgreen 2025

Ο ΔΗΜΟΣ ΜΑΣ

https://youtube.com/shorts/03Wx08k464Q?feature=share
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ΠΕΡΙΠΟΙΗΣΗ

   Επιλογή γλάστρας

Το μέγεθος της γλάστρας που θα επιλέξεις εξαρτάται από το μέγεθος του 
φυτού. Ένας γενικός κανόνας είναι ότι μεταφυτεύω συνήθως σε ένα με 
δύο νούμερα μεγαλύτερη γλάστρα από την υπάρχουσα. Προτιμώ γλάστρες 
με αποστράγγιση. Στους σφαιρικούς κάκτους η διάμετρος της γλάστρας 
πρέπει να είναι 5 εκ. μεγαλύτερη από τη διάμετρο του κάκτου, ενώ στους 
ψηλούς κάκτους η γλάστρα πρέπει να έχει διάμετρο ίση με το 1/3 του 
ύψους του φυτού. 

   Επιλογή χώματος

Το σωστό υπόστρωμα είναι σημαντικό για τη σωστή και υγιή ανάπτυξη 
του φυτού. Χρησιμοποιώ πάντα χώμα για κάκτους. Το μίγμα του χώματος 
είναι ο ρυθμιστής της υγρασίας και η πηγή θρεπτικών στοιχείων.

   Πότισμα – Λίπανση

Ποτίζω τους κάκτους και τα παχύφυτα κυρίως την περίοδο της άνοιξης, 
του καλοκαιριού μέχρι νωρίς το φθινόπωρο, δηλαδή την περίοδο που 
αναπτύσσονται και ελάχιστα έως καθόλου το χειμώνα. Ποτίζω καλά μέχρι 
να κορεστεί το χώμα και επαναλαμβάνω μετά από μερικές μέρες όταν το 
χώμα έχει στεγνώσει τελείως. Χρησιμοποιώ λίπασμα για κάκτους, πλού-
σιο σε φώσφορο και κάλιο και λιγότερο σε άζωτο, κατά τη διάρκεια της 
ανάπτυξής τους.

Υπάρχουν κάκτοι και παχύφυτα που είναι για εσωτερικό χώρο γιατί δεν 
αντέχουν τις χαμηλές θερμοκρασίες και άλλα που είναι ιδανικά για έναν 
άνυδρο κήπο και είναι παντός καιρού.

Ήρθε η ώρα να πάρεις και εσύ το δικό σου παχύφυτο!

Κάκτοι & παχύφυτα

Τα φυτά του καλοκαιριού!

Οι κάκτοι και τα παχύφυτα 
είναι τα ιδανικά φυτά 
τόσο για έμπειρους όσο 
και για αρχάριους με 
την κηπουρική. Είναι 
εύκολα στην καλλιέργεια, 
δεν έχουν αυξημένες 
απαιτήσεις στην φροντίδα 
και αγαπούν τη ζέστη. 
Διαθέσιμα σε μία μεγάλη 
ποικιλία σε σχήματα και 
χρώματα. 

Γράφει o 
ΕΥAΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠAΣ
Γεωπόνος – Αρχιτέκτονας τοπίου, 
Papasgarden, 1ο χιλιόμετρο 
Θέρμης-Πανοράματος, T 2310 
463 231, papasgarden.gr
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Το φετινό πρόγραμμα θα πραγματο-
ποιηθεί σε εβδομάδες – περιόδους 
από τις 16/06/2025 έως και τις 
1/08/2025 σε Ασβεστοχώρι, 
Πανόραμα και Πυλαία και στο Πα-
νόραμα από 4-14/08/2025.
Το ωράριο λειτουργίας του προ-
γράμματος είναι από τις 8.00 π.μ. 
– 3.00 μ.μ. με δυνατότητα εκκίνησης 
του ωραρίου από τις 7.00 π.μ.

Οι γονείς και οι κηδεμόνες έχουν 
την ευελιξία να επιλέξουν όσες 
εβδομάδες συμμετοχής θέλουν 
για τα παιδιά τους, καταθέτοντας 
τις αιτήσεις τους σύμφωνα με τις 
παρακάτω οδηγίες.

Ηλκίες & κόστος συμμετοχής
Το Summer Camp απευθύνεται σε 
παιδιά με έτος γέννησης 2019 έως 
και έτος γέννησης 2012.

Το κόστος συμμετοχής για κάθε πε-
ρίοδο παραμένει και αυτή τη χρονιά 
στο αντίτιμο των 25€.

Οι προθεσμίες των εγγραφών 
ανά περίοδο του Summer Camp
Η πλατφόρμα για την έναρξη των 
αιτήσεων άνοιξε την Τρίτη 3 Ιουνί-
ου για το σύνολο των εβδομάδων. 
Αιτήσεις θα γίνονται δεκτές έως 
και την Τετάρτη της προηγούμενης 
εβδομάδας για την επόμενη.

Διαδικασία αιτήσεων 
συμμετοχής
Οι αιτήσεις υποβάλλονται αποκλει-
στικά και μόνο ψηφιακά μέσω του 
«Ηλεκτρονικού Συστήματος Υπο-
βολής και Διεκπεραίωσης Αιτήσε-
ων» του Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη 
ακολουθώντας στο σύνδεσμο www.
mycityservices.pilea-hortiatis.gr. 
Θα τηρηθεί αυστηρά σειρά προτε-
ραιότητας.

Τα δικαιολογητικά που απαιτούνται 
είναι α) πιστοποιητικό γέννησης 
παιδιού β) ιατρική βεβαίωση και γ) 
αίτηση συμμετοχής.
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Για 3η χρονιά ο δήμος μας όχι μόνο 
στήριξε αλλά αποτέλεσε έναν από 
τους πιο σημαντικούς partner του 
ιδιαίτερα αγαπητού στη νεολαία 
«Thessaloníki Comic Con 9», κα-
θώς είχαμε ενεργή παρουσία του 
δήμου στο τριήμερο 9-11 Μαΐου 
στο Βελλίδειο Συνεδριακό Κέντρο, 
ενώ προγραμματίζονται εκδηλώσεις 
στις δημοτικές κοινότητες καθ’ όλη 
την διάρκεια 2025.

Τα προηγούμενα χρόνια είχαμε συνδιοργάνωση εκθέσεων και εκδηλώσεων 
με συμμετοχή των μεγαλύτερων ονομάτων του χώρου. Μετά τις τιμητικές 
εκδηλώσεις για τον Achdé, τον γεννήτορα του πολυαγαπημένου μοναχικού 
καουμπόι Λούκυ Λουκ, και για την οικογένεια Ανεμοδουρά του θρυλικού 
«Μικρού ήρωα», την περσινή έκθεση – αφιέρωμα στον Kevin Eastman, 
τον άνθρωπο που δημιούργησε τα «Χελωνονιντζάκια» και γιόρτασε μαζί 
μας τα «40 χρόνια Turtle Mania!», αλλά και τη σπουδαία έκθεση έργων 
κομιστών με θέμα το Ολοκαύτωμα του Χορτιάτη, φέτος είναι η ώρα ενός 
ακόμη κορυφαίου καλλιτέχνη. 

Στο επόμενο χρονικό διάστημα ο δήμος θα φιλοξενήσει στο Πολιτιστικό 
Κέντρο Πανοράματος, αυτοπροσώπως τον θρυλικό Massimo De Vita που 
καθόρισε όσο λίγοι τις ιστορίες κόμικς των δημοφιλέστατoυ κινηματογραφικού 
στούντιο της Walt Disney. Μια μοναδική έκθεση έργων με θέμα τους ήρωες 
της Disney και τα προσωπικά έργα του δημιουργού. Ο Massimo De Vita ξεκί-
νησε την πορεία του στα θρυλικά studios της Disney Ιtalia το 1959 και από 
το 1962 σχεδιάζει στο περιοδικό Topolino. Έκτοτε, το όνομά του συνδέθηκε 
άρρηκτα με το σύμπαν του Μίκυ, του Ντόναλντ και της μεγάλης σχολής των 

Το Comic Con στον δήμο μας!
Ποιες δράσεις και 
εκδηλώσεις θα 
πραγματοποιηθούν στο 
Πανόραμα στη διάρκεια 
της χρονιάς- Πρόσωπα, 
έργα, δημιουργοί και 
δράσεις στα σχολεία

ιταλικών Disney comics. Το όνομά 
του είναι άρρηκτα συνδεμένο με τον 
συμπάν του Μίκυ και των υπολοίπων 
ηρώων της Disney. Τιμάται από τους 
αναγνώστες και συνάδελφους ως 
ένας από τους μεγαλύτερους μαέ-
στρους της 9ης τέχνης.

Σύμφωνα με τον δημοτικό σύμβουλο 
και μέλος της οργανωτικής επιτροπής 
του Comic Con, Αστέριο Κισκίνη, 
που είναι για χρόνια «ψυχή» της δι-
οργάνωσης,  προγραμματίζεται μια 
διαδραστική παρουσίαση για σχολεία 
με τίτλο κόμικς και ποδόσφαιρο, μια 
εκδήλωση με θέμα τον Μικρό Ήρωα, 
παρουσία της οικογένειας Ανε-
μοδουρά, και παράλληλα θεατρική 
παράσταση στις εκδηλώσεις για την 
επέτειο της 28ης Οκτωβρίου. Τέλος, 
θα πραγματοποιηθεί παρουσίαση 
του ελληνικού κόμικ «Οι κόπανοι» 
παρέα με τους δημιουργούς Γιάννη 
Ρουμπούλια και Χάρη Γιουλάτο και 
επίτιμο καλεσμένο τον κοσμαγάπητο 
ηθοποιό Γιώργο Κωνσταντίνου!

Μείνετε λοιπόν συντονισμένοι! Η 
χρονιά στο Δήμο Πυλαίας - Χορτιάτη 
θα είναι γεμάτη υπέροχα σκίτσα!

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ



ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

Με αρώματα από γιασεμί και νυχτο-
λούλουδο, και με τη γνώριμη δροσιά 
που φέρνει το καλοκαιρινό αεράκι 
στις πλαγιές του Πανοράματος 
και της Πυλαίας, τα θερινά σινεμά 
του Δήμου μας άνοιξαν και φέτος 
αυλαία με δύο μαγικές πρεμιέρες.

Το Σινέ Πανόραμα και το Σινέ Πυ-
λαία, δύο κινηματογράφοι-ορόσημο για την τοπική κοινωνία, καλωσόρισαν 
τους θεατές τους με γεμάτες καρέκλες, παιδικά γέλια, ποπ κορν, χαμόγελα 
και συναισθήματα. Οι πρώτες προβολές, την Τρίτη 10 και την Τετάρτη 
11 Ιουνίου, με την πολυαναμενόμενη ταινία «Υπάρχω», δεν ήταν απλώς 
επιτυχημένες, ήταν sold out, με τον κόσμο να καταφθάνει από νωρίς για 
να εξασφαλίσει θέση και να ζήσει τη μαγεία του θερινού σινεμά με την 
παρέα του. Η ατμόσφαιρα ήταν γιορτινή με τους παρευρισκόμενους, κάτω 
από τα αστέρια, να γίνονται μια παρέα που μοιράστηκε το ίδιο φως της 
οθόνης και την ίδια συγκίνηση σε όλη τη διάρκεια της προβολής.

Με σύγχρονα οπτικοακουστικά συστήματα, ευρύχωρο διάδρομο μεταξύ 
των καθισμάτων, εξαιρετική καθαριότητα και άψογη εξυπηρέτηση, τα δύο 
σινεμά του Δήμου προσφέρουν την απόλυτη θερινή εμπειρία. Εδώ, η 
ποιότητα της προβολής συνδυάζεται με τη χαλαρότητα του καλοκαιριού. 
Κάθεσαι στην αναπαυτική καρέκλα, ακούς τα τριζόνια, και αφήνεσαι στην 
ιστορία που ξετυλίγεται μπροστά σου.

Και το σημαντικότερο: οι τιμές των εισιτηρίων παραμένουν ίδιες, για πάνω 
από δέκα χρόνια, με 7€ γενική είσοδος, 5€ για παιδιά, φοιτητές, ανέργους, 

Καλοκαίρι στις οθόνες των άστρων

Στα σινέ Πανόραμα και Πυλαία
οι νύχτες μας έχουν… σενάριο!
Δύο σινεμά, μία 
συνήθεια. Το καλοκαιρινό 
μας ραντεβού με τη 
μαγεία του θερινού 
κινηματογράφου! πολύτεκνους και άνω των 65 ετών.

Μια ποιοτική έξοδος, προσιτή σε 
όλους. Στο Δήμο μας, το σινεμά 
δεν είναι απλώς διασκέδαση. Εί-
ναι εμπειρία, είναι η συνήθεια που 
αγαπάμε και περιμένουμε κάθε κα-
λοκαίρι.

«Ο θερινός κινηματογράφος είναι η 
ανάσα της πόλης μας όταν πέφτει ο 
ήλιος. Είναι η σκιά των δέντρων που 
αγκαλιάζει την οθόνη, η σιωπή λίγο 
πριν ξεκινήσει η ταινία. Για εμάς, ο 
πολιτισμός δεν είναι πολυτέλεια. Είναι 
τρόπος ζωής» δήλωσε σε έναν σύ-
ντομο χαιρετισμό προς τους παρευ-
ρισκομένους ο δήμαρχος Ιγνάτιος 
Καϊτεζίδης, υπενθυμίζοντας ότι το 
Πανόραμα ήταν στην πρωτοπορία 
αυτού του εγχειρήματος πανελλαδι-
κά όταν ξεκίνησε το πρώτο δημοτικό 
θερινό σινεμά το 1999. 
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Ποιες ταινίες θα δούμε
Το φετινό πρόγραμμα υπόσχεται γέλιο, συγκίνηση και περιπέτεια. Από 
τον Τομ Κρουζ μέχρι τον Λεονάρντο Ντι Κάπριο, και από τα Στρουμ-
φάκια μέχρι τις γαλλικές κομεντί, υπάρχει κάτι για κάθε γούστο και 
κάθε ηλικία, με νέες και παλαιότερες παραγωγές όπως:

•  ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΗ ΑΠΟΣΤΟΛΗ: Η ΕΣΧΑΤΗ ΤΙΜΩΡΙΑ: η νέα ταινία 
της αγαπημένης σειράς, με τον Τομ Κρουζ

•  ΚΑΙ Ο ΘΕΟΣ ΕΠΛΑΣΕ ΤΗ ΜΗΤΕΡΑ: Γαλλική κοινωνική κομεντί

•  ΕΝΑ ΜΙΚΡΟ ΚΟΛΠΟ ΚΑΙ ΚΑΤΙ ΑΚΟΜΑ: Γαλλική κωμωδία

•  F1: περιπέτεια, με τους Μπραντ Πιτ, Χαβιέ Μπαρδέμ

•  Ο ΨΥΧΙΑΤΡΟΣ ΜΟΥ ΤΡΕΛΑΘΗΚΕ: Γαλλική κωμωδία, με τον 
Κριστιάν Κλαβιέ

•  ΑΓΑΠΗ ΙΣΟΝ ΤΡΕΛΑ: Ιταλική κωμωδία

•  ΞΕΡΩ ΤΙ ΚΑΝΑΤΕ ΠΕΡΣΙ ΤΟ ΚΑΛΟΚΑΙΡΙ: Η νέα ταινία της 
γνωστής σειράς θρίλερ

•  VIE PRIVEE: Γαλλική κοινωνική περιπέτεια, με τις Τζόντι Φόστερ, 
Βιρζινί Εφιρά

•  ΤΡΕΛΕΣ ΣΦΑΙΡΕΣ: Η νέα κωμωδία της αγαπημένης σειράς, με 
τον Λίαμ Νίσον

•  ΤΑΙΡΙΑΖΟΥΜΕ; Κοινωνική κομεντί, με τους Ντακότα Τζόνσον, 
Κρις Έβανς, Πέδρο Πασκάλ

•  ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΑ...ΚΟΝΤΑ ΣΟΥ: Ιταλική αστυνομικού μυστηρίου

•  THE ROSES: Κωμική περιπέτεια, με τους Ολίβια Κόλμαν, Μπέ-
νεντικτ Κάμπερμπατς

•   ΑΠΟ ΜΑΧΗ ΣΕ ΜΑΧΗ: Περιπέτεια, με τους Λεονάρντο Ντι Κά-
πριο, Σον Πεν καθώς και οι παιδικές:

•   ΕΛΙΟ

•   ΣΤΡΟΥΜΦΑΚΙΑ: Η ΤΑΙΝΙΑ

•   ΤΑ ΚΑΚΑ ΠΑΙΔΙΑ 2

•   PETS ON A TRAIN

•   THE LOST TIGER

•   Ο ΜΥΘΟΣ ΤΟΥ ΜΑΡΑΚΟΥΝΤΑ

Π Λ Η Ρ Ο Φ Ο Ρ Ι Ε Σ

Προπώληση εισιτηρίων:
Στο ταμείο του κινηματογράφου 
και στο more.com

Πληροφορίες  
για το πρόγραμμα  
και τις ώρες προβολών:

Σινέ Πανόραμα
Fb Cine Panorama
Insta cine.panorama

Σινέ Πυλαία 
Fb Cine Pylaia 
Insta cinema.pylaia

•  στο site του  
Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη  
www.pilea-hortiatis.gr

•  στα τηλέφωνα  
του Σινέ Πανόραμα 
(2310346720) 
και του Σινέ Πυλαία 
(2313302635)

Επίσης στο πρόγραμμα κινηματο-
γράφων σε όλες τις εφημερίδες 
και site της χώρας.

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ



Το ξεκίνημα γίνεται στο Ασβεστο-
χώρι στις 20 και 21 Ιουνίου με 
το έθιμο του «Τσάλμα» που συν-
διοργανώνει ο δήμος με τον Μουσι-
κοχορευτικό Λαογραφικό  Σύλλογο 
Ασβεστοχωρίου. Το έθιμο συνδέεται 
με τον Άι Γιάννη τον Κλήδονα και 
πήρε το όνομά του από ένα αναρ-
ριχώμενο φυτό που μοσχοβολούσε 
εκεί στο Ασβεστοχώρι. Από το φυτό 
αυτό οι κοπέλες έπλεκαν στεφάνια 
που τα καίγανε σε μεγάλες φωτιές, τι 
οποίες άναβαν στις γειτονιές για να 
φύγει το κακό και να μείνει το καλό. 
Γύρω από τη φωτιά έπαιζαν μουσι-
κές, χόρευαν και τραγουδούσαν. Το 
έθιμο αναβιώνει κάθε χρόνο από 
τον Μουσικοχορευτικό Λαογραφι-
κό  Σύλλογο Ασβεστοχωρίου και 
αποτελεί μια αφορμή για αντάμωμα 
των ανθρώπων. Στη γιορτή, στην 
οποία μετέχουν όλοι οι σύλλογοι 

του Ασβεστοχωρίου με τα χορευτικά 
τους τμήματα αλλά και σύλλογοι 
άλλων περιοχών, παρουσιάζονται 
χοροί και παραδοσιακά δρώμενα 
από πολλά μέρη της Ελλάδος, ενώ 
στο τέλος της βραδιάς γίνεται και 
το παραδοσιακό υπαίθριο γλέντι με 
τη συμμετοχή των επισκεπτών και 
κατοίκων της Δημοτικής Κοινότητας 
του Ασβεστοχωρίου.

Από 18 έως 20 Ιουλίου η Πυλαία 
τιμά τον Άγιό της, τον Προφήτη Ηλία, 
και διοργανώνει τα «Πυλαιώτικα». 
Ένα τριήμερο με τις λατρευτικές 
λειτουργίες της Εκκλησίας μαζί με 
λαϊκό πανηγύρι και γνωστούς καλ-
λιτέχνες, έχει δημιουργηθεί ένας 
θεσμός που αγαπήθηκε από τους 
πολίτες και κάθε χρόνο έχει μεγάλη 
συμμετοχή. 

Καλοκαίρι στον δήμο μας 
με πολιτισμό, ιστορία και Μνήμη!
Με εκδηλώσεις 
πολιτισμού και 
ιστορικής μνήμης θα 
κυλήσει το καλοκαίρι στο 
δήμο Πυλαίας – Χορτιάτη. 
Τα λαϊκά πανηγύρια με 
αφορμή τον εορτασμό 
της μνήμης αγίων της 
ορθόδοξης παράδοσης 
μέχρι τις τιμητικές 
εκδηλώσεις προς 
τιμήν ανθρώπων που 
θυσιάστηκαν στη διάρκεια 
της ναζιστικής κατοχής 
με αποκορύφωμα τις 
εκδηλώσεις μνήμης για το 
ολοκαύτωμα του Χορτιάτη. 

Ο ΔΗΜΟΣ ΜΑΣ
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Στις 27 Ιουλίου, φέτος θα πραγ-
ματοποιηθεί το μνημόσυνο εκτε-
λεσθέντων Ασβεστοχωρίου. 
Φόρος τιμής στη μνήμη των αθώων 
θυμάτων της ναζιστικής θηριωδίας 
στο Ασβεστοχώρι, από το δήμο 
Πυλαίας –Χορτιάτη με αφορμή τη 
«μαύρη» επέτειο της 26ης Ιουλίου 
1944, όταν 20 Έλληνες πατριώ-
τες εκτελέσθηκαν από τα γερμανι-
κά στρατεύματα κατοχής. Μετά το 
Αρχιερατικό Μνημόσυνο το οποίο 
τελείται στον Ιερό Ναό του Αγίου 
Γεωργίου στο Ασβεστοχώρι, στη 
συνέχεια πομπή κατευθύνεται προς 
στο Μνημείο των Θυμάτων, όπου 
τελείται επιμνημόσυνη δέηση υπέρ 
των ψυχών των εκτελεσθέντων, 
γίνεται προσκλητήριο νεκρών και 
κατάθεση στεφανιών.

Ανήμερα της Αγίας Παρασκευής της 
Μεγαλομάρτυρος, στις 26 Ιουλί-
ου, κορυφώνεται το παραδοσιακό 
«Κουρμπάνι» στον Χορτιάτη. Στο 
πανέμορφο Παρεκκλήσι της Αγί-
ας Παρασκευής, σε ένα κατάφυτο 
χώρο, τελούνται οι θρησκευτικές 

και οι πολιτιστικές εκδηλώσεις, 
καθώς και το δείπνο. Το Κουρμπάνι 
εθιμικά διοργάνωναν τα παλαιότερα 
χρόνια οι κτηνοτρόφοι της περιοχής 
προσφέροντας τα ζώα τους στη 
χάρη της Αγίας. Σήμερα το έθιμο 
εξακολουθεί να τηρείται, συνδυά-
ζοντας τη θρησκευτική ευλάβεια με 
τον πολιτισμό. Όταν ο εορτασμός 
συμπίπτει με μέρα νηστείας, στο 
δείπνο προσφέρονται παραδοσιακή 
φασολάδα με συνοδευτικά εδέσματα 
και κρασί, που θυμίζει τις «αγάπες» 
των πρώτων χριστιανικών χρόνων.

Από τις 30 Αυγούστου ξεκινούν 
οι εκδηλώσεις στη μνήμη των 149 
μαρτύρων του Ολοκαυτώματος 
Χορτιάτη, οι οποίες κορυφώνονται 
στις 2 Σεπτεμβρίου, ημέρα που 
διαρπάχθηκε το ναζιστικό έγκλημα. 
Συγκεκριμένα, στις 2 Σεπτεμβρίου 
1944, 149 συμπολίτες μας, στην 
πλειοψηφία τους γυναίκες, μικρά 
παιδιά και αβάπτιστα βρέφη, μαρ-
τύρησαν αφού κάηκαν ζωντανοί 
από τα φλογοβόλα των Ναζί στον 
φούρνο του χωριού, τον φούρνο 

Γκουραμάνη καθώς και στο σπί-
τι του Νταμπούδη. Επρόκειτο για 
αντίποινα των στρατιωτών του 
διαβόητου Φριτς Σούμπερτ, για 
χτύπημα του ΕΛΑΣ που είχε προ-
ηγηθεί εναντίον δύο οχημάτων 
γερμανικής πομπής. Ο σημερινός 
Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη ανήκει 
στους χαρακτηρισμένους Μαρ-
τυρικούς Δήμους της χώρας με 
το Υπ’ Αρ. Φ.Ε.Κ 277/1998 και 
αποτελεί ένα από τα Ιδρυτικά μέλη 
του Δικτύου Μαρτυρικών Χωριών 
και Πόλεων της Ελλάδος. Οι εκ-
δηλώσεις περιλαμβάνουν πολιτι-
στικές δράσεις, λαμπαδηδρομία 
και ποδηλατοδρομία ειρήνης, ενώ 
ανήμερα της θλιβερής επετείου 
τελείται Αρχιερατικό Μνημόσυνο 
στον Ιερό Ναό Αγίου Γεωργίου 
Χορτιάτη και κατάθεση στεφάνων 
στο μνημείο του Ολοκαυτώματος. 

Ο ΔΗΜΟΣ ΜΑΣ
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Σε μια γιορτή γεύσεων και τοπικής 
παράδοσης μετατράπηκε το φυσικό 
τοπίο του Ελαιορέματος στην Πυ-
λαία, όπου πραγματοποιήθηκε το 1ο 
Φεστιβάλ Γαστρονομίας του Δήμου 
μας, συγκεντρώνοντας πάνω από 
6.000 επισκέπτες σε δύο ημέρες 
γεμάτες γαστρονομική απόλαυση 
και παρονομαστή την πολιτιστική 
μας ταυτότητα.

Το Φεστιβάλ εντάσσεται στο ευρύ-
τερο πλαίσιο της τουριστικής προ-
βολής και εξωστρέφειας του Δήμου, 
αποδεικνύοντας ότι η γαστρονομία 
μπορεί να αποτελέσει δυναμικό 
εργαλείο ανάδειξης ενός τόπου. 

Με επίκεντρο τα τοπικά προϊόντα, 
τις παραδοσιακές συνταγές και τις 
πολιτιστικές ρίζες της περιοχής, οι 
επισκέπτες είχαν την ευκαιρία να 
δοκιμάσουν γεύσεις που ξυπνούν 
μνήμες, να παρακολουθήσουν ζω-
ντανές μαγειρικές επιδείξεις και 
να συμμετάσχουν σε βιωματικά 
εργαστήρια.

«Το πρώτο μας Φεστιβάλ Γαστρονο-
μίας στέφθηκε με απόλυτη επιτυχία, 
αποδεικνύοντας ότι η τοπική μας 
παράδοση, έχει παρελθόν, παρόν 
και μέλλον. Θέλουμε οι γεύσεις του 
τόπου μας να γίνουν πρεσβευτές του 
Δήμου μας, να ανοίξουν δρόμους 
εξωστρέφειας και να αναδείξουν 
τον πολιτιστικό πλούτο μας. Θερμές 
ευχαριστίες στους συλλόγους, στους 
εθελοντές και στους χορηγούς που 
στήριξαν το όραμά μας. Και φυσικά 
ένα μεγάλο ευχαριστώ στους χιλιά-
δες επισκέπτες που ανταποκρίθη-
καν στο κάλεσμά μας!» δήλωσε ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

Το Φεστιβάλ ξεχώρισε όχι μόνο για 
την υψηλή του επισκεψιμότητα αλλά 
και για την εξαιρετική του διοργά-

Η γεύση της επιτυχίας
Πάνω από 6.000 
επισκέπτες στο  
1ο Φεστιβάλ 
Γαστρονομίας  
του Δήμου μας
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νωση, που συνδύασε επιτυχώς τη 
γαστρονομική εμπειρία με την πο-
λιτιστική ανάδειξη. Στο πρόγραμμα 
περιλαμβάνονταν ζωντανές μαγει-
ρικές παρουσιάσεις, πολιτιστικά 
δρώμενα, παιδικές δράσεις και 
εκθέσεις τοπικών προϊόντων. Η 
επιλογή του Ελαιορέματος ως τόπος 
διεξαγωγής ενίσχυσε τη φυσική 
σύνδεση με τη γη, τη φύση και την 
αυθεντικότητα.

«Το πρώτο Φεστιβάλ Γαστρονομίας 
του Δήμου μας ολοκληρώθηκε με 
τεράστια επιτυχία και με τη δέσμευση 
να επιστρέψει ακόμα πιο πλούσιο 
το επόμενο καλοκαίρι. Οι 6.000 
συμπολίτες μας που κατέκλυσαν το 
Ελαιόρεμα ήταν η πιο δυνατή επιβρά-
βευση για αυτήν την προσπάθεια», 
δήλωσε σχετικά η αντιδήμαρχος 
Πολιτισμού και Τουρισμού Άρτεμις 
Αγαθοκλέους.

Η δράση πραγματοποιήθηκε υπό 
τον συντονισμό της αντιδημαρχίας 

Πολιτισμού και Τουρισμού του Δή-
μου, ενώ την παρουσίαση ανέλαβε 
η δημοσιογράφος Χριστίνα Κα-
νατάκη και την επιμέλεια η Chef 
Stories. Καθ’ όλη τη διάρκεια του 
διημέρου, τον πρώτο λόγο είχαν οι 
γεύσεις, οι μυρωδιές και  τοπική 
κουλτούρα, που έδωσε ιδιαίτερο 
χρώμα στο Φεστιβάλ, μέσα από τη 
συμμετοχή πολιτιστικών συλλόγων 
και χορευτικών σχημάτων με έντονο 
τοπικό αποτύπωμα.

Το 1ο Φεστιβάλ Γαστρονομίας απο-
τέλεσε αναμφισβήτητα μια δυναμική 
εκκίνηση για την ανάδειξη της το-
πικής γαστρονομίας, ενισχύοντας 
ταυτόχρονα την πολιτιστική ταυτό-
τητα και τον τουρισμό της περιοχής. 
Με τον πήχη πλέον ψηλά, ο δήμος 
μας είναι έτοιμος να καθιερώσει το 
θεσμό και να συνεχίσει να επενδύει 
με ουσία και σεβασμό στην αυθε-
ντικότητα του τόπου μας.

Σ Υ Μ Μ Ε Τ Ε Ι Χ Α Ν

Πολιτιστικοί Σύλλογοι

•  Συνοικισμός Κωνσταντινουπολι-
τών Πυλαίας Θεσσαλονίκης

•  Πολιτιστικός Σύλλογος Γυναικών 
Ασβεστοχωρίου Δήμου Χορτιάτη

•  Πολιτιστικός Εξωραϊστικός Σύλ-
λογος Καλαμαριάς «Η Κηφισιά» 

•  Πολιτιστικός Σύλλογος Γυναικών 
Πυλαίας «Η Καπουτζήδα» 

•  Ένωση Ποντίων Πανοράματος

•  ΙΔΑΙΑ ΓΗ - Idaia Gi

•  Ιερός Ναός Αγ. Κυριακής Χαρι-
λάου Θεσσαλονίκης

•  Πολιτιστικός Εξωραιστικός Σύλ-
λογος «Ο Φιλάρετος» 

•  Μουσικοχορευτικός Λαογραφι-
κός Σύλλογος Ασβεστοχωρίου

•  Σύλλογος Γυναικών Λιβαδίων 
Πάικου «Οι Αρμάνες»

•  Σύλλογος Μικρασιατών Λαγκαδά 

•  Σύλλογος Κυπρίων Θεσσαλο-
νίκης

•  Σύλλογος Τρικαλινών Ν. Θεσσα-
λονίκης «Ο Ασκληπιός» 

•  Σύλλογος Σαρακατσανέων 
Επαρχίας Λαγκαδά «Τα Σταυρα-
δέρφια»

Επιχειρήσεις

• Zen Garden
• Albus Bakery
• Τρίγωνα Ελενίδη Γεωργίου 
Ελενίδη
• Pepi Beza Boutique Baking
• 718 Uptown dine and wine
• Kritikos Gallery & Restaurants
• Ampelos Restaurant
• Γλυκάνισος
• Κάστρο Πυλαία
•  Ένωση Αγροτών Βιοκαλλιεργη-

τών Βόρειας Ελλάδας

Χορηγοί

• Georgiadis Canteen
• Carac - Car Rentals
• Μύλοι Παπαφίλη

Το ρεπορτάζ της ΕΡΤ

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

https://www.youtube.com/watch?v=3JtEya5RBuc
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Στο Ανοιχτό Αμφιθέατρο του Πέτρινου 
Πολιτιστικού Κέντρου Πυλαίας, πραγμα-
τοποιήθηκε συνάντηση χορωδιών του 
Δήμου υπό την επιμέλεια και διδασκα-
λία των Βίκτωρα Γλυκίδη και Ηρακλή 
Παναγόπουλου.

Στο Αμφιθέατρο «Στ. Κουγιουμτζής» του 
Πολιτιστικού Κέντρου Πανοράματος έγινε η 
παρουσίαση των πολιτιστικών τμημάτων 
μπαλέτου της Πυλαίας και του Πανο-
ράματος. 

1.

2

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

//  Μικτή Χορωδία Πυλαίας

//  Παιδική Χορωδία Πανοράματος 

//  Χορωδία «Το Κάστρο» Διδυμοτειχιτών Θεσσαλονίκης

//  Χορωδία Παιδικού και  
Νεανικού συνόλου Πυλαίας

//  Μικτή Χορωδία Πανοράματος και Θάμυρις Musical 
Group

//  Χορωδία «Χρίστος Τσολάκης» 
 Συλλόγου Αποφοίτων Φιλοσοφικής ΑΠΘ
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«Από τις φλογέρες της Ηπείρου στις 
καμπάνες της Πόλης – Εγνατία, η αιώνια 
διαδρομή» ήταν ο τίτλος της παρουσίασης 
των παραδοσιακών τμημάτων Χορτιάτη, 
Εξοχής, Ασβεστοχωρίου και Φιλύρου, υπό 
την επιμέλεια της Ιωάννας Σαμαρά και του 
Στυλιανού Μπαξεβάνου.

Έκθεση αγιογραφίας των παιδικών 
και ενηλίκων τμημάτων εικαστικών 
του δήμου μας, πραγματοποιήθηκε 
στο Πολιτιστικό Κέντρο Ασβεστοχωρίου 
με την επιμέλεια και τη διδασκαλία της 
Χρυσάνθης Πεταλωτή.

Στο Πολιτιστικό Κέντρο Ασβεστοχωρίου 
έγινε η παρουσίαση της παιδικής θε-
ατρικής ομάδας του Ασβεστοχωρί-
ου και των τμημάτων μπαλέτου και 
μοντέρνου χορού σε επιμέλεια και 
διδασκαλία της Αναστασίας Αρτοπούλου 
αι της Φωτεινής Μάντζιου. 

5.

4.

3.

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ
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Το πολυβραβευμένο έργο «Γιοι και 
Κόρες» παρουσίασε «Το Θέατρο 
της Πόλης», σε μια εκδήλωση που 
συνδιοργάνωσαν ο Δήμος Πυλαί-
ας – Χορτιάτη και η Αντιδημαρχία 
Πολιτισμού & Τουρισμού σε συνερ-
γασία με τον Σύνδεσμο Κατοίκων 
Συνοικισμού Κωνσταντινουπολιτών 
Πυλαίας. Σε μια κατάμεστη αίθουσα 
«Στ. Κουγιουμτζής», οι ερασιτέ-
χνες ηθοποιοί παρουσίασαν μια 
παράσταση υψηλού επιπέδου, υπό 
την σκηνοθετική καθοδήγηση της  
Μαίρης Ανδρέου.  

«Χαίρομαι γιατί αυτή η ομάδα γεννήθηκε πριν από 3 
χρόνια στο δήμο μας και αποτελείται από συμπολίτες 
μας, δημιουργικές δυνάμεις του δικού μας δήμου. 
Ο δήμος μας είναι γεμάτος με τέτοιους ανθρώπους 

που δίνουν την ψυχή τους είτε στους παραδοσιακούς 
και σύγχρονους χορούς, είτε στα εικαστικά, είτε στη 

μουσική και στις χορωδίες είτε σε άλλες μορφές τέχνης» 
τόνισε από το βήμα ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

Για «απλούς ανθρώπους που έχουν το κουράγιο να ανεβούν στη σκηνή και 
να γίνουν φορείς ιστοριών που μας συγκινούν» έκανε λόγο ο πρόεδρος 
του Συνδέσμου Ηλίας Γκίνδης.

Το έργο του Γιάννη Καλαβριανού, που έχει λάβει πολλές διακρίσεις και 
βραβεία, παρουσιάστηκε με επιτυχία στην Ελλάδα και το εξωτερικό, απο-
τελεί ένα μωσαϊκό αληθινών ιστοριών, που διαδραματίστηκαν παράλληλα 
με κορυφαία γεγονότα των τελευταίων 100 ετών και παρέμειναν στη 

Αναζητώντας την ευτυχία 
με «Το Θέατρο της Πόλης»

Η θεατρική ομάδα 
του Συνοικισμού 
Κωνσταντινουπολιτών 
παρουσίασε το έργο 
«Γιοι και Κόρες» του 
Γιάννη Καλαβριανού, 
στο Πολιτιστικό Κέντρο 
Πανοράματος 

σκιά της επίσημα καταγεγραμμένης 
ελληνικής Ιστορίας. «Είναι ένα έργο 
που μιλάει για τη χαρά, τον πόνο, 
την απώλεια, τον έρωτα, τον χαμένο 
έρωτα, τον ταλαιπωρημένο έρωτα, 
την συντροφικότητα, το μαζί, τη 
μοναξιά, τις ανθρώπινες σχέσεις 
και την αναζήτηση της ευτυχίας» 
σημειώνει η σκηνοθέτιδα Μαίρη 
Ανδρέου, που επιμελήθηκε σκηνικά 
και κοστούμια. 

Την επιμέλεια κίνησης υπόγραψε ο 
Τ. Παπαδόπουλος, ενώ έπαιξαν οι 
Μ. Αβραμίδου, Κ. Ανδρεάδου, 
Β. Δαγδιλέλης, Ε. Θεοχάρη, Τζ. 
Καλαμπαλίκη, Δ. Καραγιαν-
νίδης, Στ. Κεσσοπούλου, Σ. 
Λαζαρίδου, Α. Μιξαφέντη, Ι. 
Μήτκα, Λ. Παυλίδου, Κ. Τζενα-
νίδης, Σ. Τζενανίδου, Γ. Τζιμέα. 
Επί σκηνής έπαιξαν μουσική οι Η. 
Ευθυμίου (πλήκτρα – τραγούδι) και 
Σ. Κεραμάρη (βιολί – τραγούδι), 
ενώ τραγούδησαν επίσης οι Ε. Θε-
οχάρη και Κ. Τζενανίδης (έγραψε 
στίχο και μουσική). 

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

Το χειροκρότημα

https://youtu.be/YoAGwLjNmok
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ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΣΥΜΕΩΝΙΔΗΣ

Τρίτο πανελλήνιο 
στην ελληνορωμαϊκή πάλη!

ΑΡΤΕΜΙΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ

Έγινε μέλος της εθνικής 
ομάδας ιστιοπλοΐας!

Την τρίτη θέση στους Πανελλήνιους Αγώνες Ελληνο-
ρωμαϊκής Πάλης στην κατηγορία

Under 17 (110 κιλά), οι οποίοι διεξήχθησαν στη Λά-
ρισα, κέρδισε ο Θεόφιλος Συμεωνίδης, μαθητής της 
Γ’ τάξης του 1ου Γυμνασίου Πυλαίας.

Ο Θεόφιλος, αν και μόλις 15 ετών, αγωνίστηκε με 
αντιπάλους μεγαλύτερης ηλικίας (16-17 ετών), επι-
δεικνύοντας αξιοθαύμαστη δύναμη, τεχνική και αγω-
νιστικό πνεύμα. Αξίζει να σημειωθεί ότι η επιτυχία του 
αυτή αποκτά ιδιαίτερη αξία, καθώς μόλις έναν χρόνο 
πριν είχε υποστεί σοβαρό τραυματισμό, με κάταγμα 
στο χέρι, στον προηγούμενο πανελλήνιο αγώνα. Με 
πείσμα, επιμονή και αφοσίωση, όχι μόνο

επανήλθε, αλλά κατάφερε να διακριθεί σε εθνικό επίπεδο. 

Αθλητής του ΒΑΟ ο 15άχρονος Θεόφιλος, είχε τη 
μεγάλη στήριξη του προπονητής του Αριστείδη Ρου-
μπινιάν, όπως και του Διευθυντή του 1ου Γυμνασίου 
Πυλαίας, Παναγιώτη Δόμβρου και των καθηγητών του. 

Θεόφιλε, καλή επιτυχία!

Ένα κορίτσι από την Πυλαία και το Συνοικισμό Κων-
σταντινουπολιτών, αθλήτρια του Ναυτικού Ομίλου 
Θεσσαλονίκης με προπονητή τον Τάσο Παναγιωτίδη, η 
Άρτεμη Παπαγεωργίου (στη φωτό πρώτη από τα δεξιά) 
θα φορέσει το εθνόσημο μετά τις τελευταίες της επιδό-
σεις. Συγκεκριμένα, στις 26 Απριλίου ολοκληρώθηκε 
η Πανελλήνια Πρόκριση Εθνικής Ομάδας ιστιοπλοΐας 
στα σκάφη κατηγορίας ILCA 4 Mega Grand Final που 
διοργάνωσε ο Ναυτικός Όμιλος Καλαμακίου.

Η Άρτεμις, που είναι μαθήτρια του 2ου ΓΕΛ Πυλαίας, 
κατέλαβε την 5η θέση κορασίδων και θα είναι πλέον 
μέλος της Εθνικής Ομάδας και θα αντιπροσωπεύσει την 
Ελλάδα στο πανευρωπαϊκό πρωτάθλημα ιστιοπλοΐας 
νέων που διοργανώνεται στο Puck της Πολωνίας από 
19-25 Ιουνίου.

Άρτεμη, καλή επιτυχία!

Μαθήτρια του  
2ου ΓΕΛ Πυλαίας  
και αθλήτρια του ΝΟΘ

Μαθητής του  
1ου Γυμνασίου  
Πυλαίας  
και αθλητής  
του ΒΑΟ

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ



ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ | ΙΟΥΝΙΟΣ 2025 | 47

Οι δράσεις του 1ου ΓΕΛ Πανοράματος

Βράβευση μαθητών για το πρόγραμμα CONVOI 77

Οι μαθητές/τριες  που συμμετείχαν στο πρόγραμμα  
CONVOI 77 βραβεύτηκαν από το ΥΠΑΙΘΑ και τον Γάλλο 
σε μια τελετή στο Γαλλικό Ινστιτούτο Θεσσαλονίκης. Τα 
παιδιά συνέθεσαν τη ζωή του Λέον Σαρανο, Εβραίου 
επιζήσαντα που είχε εκτοπιστεί στο Άουσβιτς μέσα από 
πρωτογενές γαλλικό αρχειακό υλικό εμπλουτίζοντας 
την τοπική ιστορία της πόλης μας. Η εκπαιδευτική αυτή 
δράση υλοποιήθηκε από τις εκπαιδευτικούς Χ. Στεφανή 
και Α. Κοκκίνη.

Φεστιβάλ Περιβαλλοντικών Προγραμμάτων 

Παρουσίαση του προγράμματος «Κλικ στις Αστικές 
Αναπλάσεις» στο Φεστιβάλ Περιβαλλοντικών Προγραμ-
μάτων στο Πολιτιστικό Κέντρο Τούμπας. Οι μαθητές 
μοιράστηκαν ιδέες για βιώσιμες πόλεις και πράσινες 
λύσεις. Η εκπαιδευτική δράση υλοποιείται από τις εκ-
παιδευτικούς Σ. Ζέρβα, Β. Κοσμίδου και Α. Μποχώρη.

Επίσκεψη Ομίλου Παλαιογραφίας στη Βουλγαρία 

Τα παιδιά του Ομίλου Παλαιογραφίας και ψηφιακής 
εφημερίδας του σχολείου μας, μαζί με το 2ο ΓΕΛ 
Πυλαίας πραγματοποίησαν μια εκπαιδευτική εκδρομή 
στην Βουλγαρία. Μεταξύ άλλων, οι μαθητές/τριες 
επισκέφθηκαν το χωριό Μελένικο, το μοναστήρι του 
Αγίου Ιωάννη στη Ρίλα, την Θεολογική Σχολή πανεπι-
στημίου Saint Clement of Ochrid, το βυζαντινό κέντρο 
Ivan Duychev. Η εκπαιδευτική δράση υλοποιήθηκε από 
τους εκπαιδευτικούς Π. Κομνηνό και Π. Σιόλα.

Πολιτιστικό πρόγραμμα: «Οι Έλληνες 
 της Διασποράς: Βενετία - Τεργέστη» 

Οι μαθητές/τριες επισκέφθη-
καν τη Βενετία και την Τεργέ-
στη με στόχο να πραγματο-
ποιηθεί έρευνα πεδίου και να 
προσεγγίσουν βιωματικά οι 
μαθητές μας  τις δύο μεγάλες 
ελληνικές Κοινότητες της Ιτα-

λίας  που είχαν μελετήσει. Στη δράση συμμετείχαν παιδιά 
της Α΄και Β΄Λυκείου με υπεύθυνες εκπαιδευτικούς τις 
κ. Σιόλα, Στεφανή και Μποχώρη.

Δράσεις ενεργού πολίτη 

Οι μαθητές/τριες οργάνωσαν μια δράση δωρεάς τρο-
φίμων προς το φιλανθρωπικό ίδρυμα ΜΕΛΙΣΣΑ στο 
πλαίσιο της δράσης «Ενεργός Πολίτης» του Υπουργείου 
Παιδείας. Υπεύθυνος εκπαιδευτικός ήταν ο Γεώργιος 
Αρχοντής.

Επίσκεψη στα ΓΑΚ-Ιστορικό Αρχείο Μακεδονίας 

Στο πλαίσιο του Ομίλου Ψηφιακής 
Εφημερίδας υλοποιήθηκε η εκπαι-
δευτική δράση και οι μαθητές/τριες 
επισκέφθηκαν τα ΓΑΚ-Ιστορικό 
Αρχείο Μακεδονίας. Η εκπαιδευ-
τική δράση υλοποιήθηκε από τις 
εκπαιδευτικούς Ο. Καραμπάση και 
Χ. Στεφανή.

Τα παιδιά και το προσωπικό του 2ου Ειδικού  Δημοτικού Σχολείου, είχαν την ευ-
καιρία να χρησιμοποιήσουν την  αυλή του σχολείου τους και τα  ζώα του δάσους 
που ζουν μέσα σε αυτήν,  για μία  βιωματική προσέγγιση των στόχων της βιώσιμης 
ανάπτυξης. Συλλέχθηκαν υλικά - τεκμήρια του κύκλου της  ζωής στη στεριά και 
φωτογραφήθηκαν με τα ζώα του δάσους, με την υπόσχεση για την προστασία 
και υπεράσπιση της Φύσης. Η τελική κατασκευή θα υπενθυμίζει τις γνώσεις που 
αποκτήθηκαν και τα συναισθήματα που βιώθηκαν κατά την όλη διαδικασία.

Τα δημιουργικά παιδιά της ΕΛΕΠΑΠ

ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ
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LOVE THESS:  
Θεσσαλονίκη πόλη… ρομαντική 

Μια ιστορία που αποκάλυψε… η βροχή στο κέ-
ντρο της Θεσσαλονίκης στην οδό Αρριανού 3.

Τα παιδιά του 34ου Δημοτικού Σχολείου και του 
63ο Νηπιαγωγείου Θεσσαλονίκης «υιοθέτησαν» 
τα δέντρα της γειτονιάς για να τα φροντίζουν. 

Έφτιαξαν ζωγραφιές σε σχήμα καρδιάς και έγρα-
ψαν  μηνύματα όπως «αγάπη», «χαρά», «παιδεία» 
και τα κρέμασαν στα κλαδιά των δέντρων.

Μετά από την έντονη βροχόπτωση των προηγού-
μενων ημερών, κάποιες από τις καρδιές ξεθώ-
ριασαν.

Την επόμενη μέρα ο διευθυντής του σχολείου βρήκε κάτω από την αυλό-
πορτα του σχολείου ένα φάκελο με μήνυμα που  έγραφε:

 «…η βροχή ήρθε και ξεθώριασε τη λέξη «αγάπη» και μαζί της έφυγε και 
η δική μου αγάπη… Θα ήθελα να σας παρακαλέσω, αν είναι δυνατόν, να 
ξαναγράψετε τη λέξη αγάπη με την ελπίδα ότι ίσως, έτσι, επιστρέψει και η 
δική μου…».

Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

Αφιερωμένο στους υποψηφίους  
των πανελλαδικών 

Δεν πέτυχε στις πανελλαδικές, απορρίφθηκε 
από πανεπιστήμια αλλά πλέον έχει δικό του 
μαθηματικό θεώρημα. 

Ο λόγος για τον Στέφανο Αρετάκη. Ο εξαίρετος 
επιστήμονας μίλησε στην τηλεόραση του ΣΚΑΙ 
για τις πραγματικές επιτυχίες στην ζωή. 

«Για εμένα η μεγαλύτερη αποτυχία είναι να πε-
ράσεις σε μια σχολή του 20 που στην συνέχεια 
ανακαλύπτοντας ότι δεν σε εκφράζει να γίνει για 
σένα πηγή δυστυχίας…»

Λόγια απλά και αληθινά, αφιερωμένα στα παιδιά 
και στις οικογένειές τους που περνούν την βά-
σανο των πανελλαδικών εξετάσεων. 

Δείτε το βίντεο 
ΕΔΩ

https://short-link.me/166TN
https://www.rthess.gr/ellada/perastikos-zitaei-apo-paidia-scholeiou-sti-thessaloniki-na-tou-feroun-tin-agapi-piso/
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Θυμάστε την ζωή μας πριν τα κινητά;
Μία κοινωνική πρωτοβου-
λία με χώρα αναφοράς την 
Δανία ευελπιστεί να μας το 
θυμίσει. 

Σκοπός της είναι να δημι-
ουργηθούν «ζώνες χωρίς 
οθόνες και ίντερνετ» σε 
πολυσύχναστα δημόσια μέρη 
αλλά και καφέ. 

Αντί για την χρήση  κινητού, 
προωθούν την κοινωνική 

συναναστροφή, το διάβασμα, τις βόλτες ή απλά την χαλά-
ρωση μακριά από οθόνες και social media. 

Δείτε το βίντεο 
ΕΔΩ

Tί θα έκανες αν έβρισκες 20.000€  
σε κάδο ανακύκλωσης; 

69χρονος άνδρας πέταξε κατά λάθος 
στον κάδο της ανακύκλωσης 20.000 
ευρώ, χρήματα που είχε στο σπίτι του, 
προκειμένου να πληρώσει τα συνερ-
γεία ανακαίνισης που εκτελούσαν 
εργασίες τις προηγούμενες ημέρες.

Επιχειρηματίας βρήκε τα χρήματα και 
ειδοποίησε αμέσως την Αστυνομία, 
η οποία με τη σειρά της εντόπισε τον 
κάτοχο και τον ενημέρωσε για την 
απώλεια.

Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

https://www.tiktok.com/@megatvnews/video/7502475090030890262
https://www.goodnewsnetwork.org/offline-clubs-quickly-spreading-across-europe-looking-to-replace-screen-time-with-real-time/
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ΕΓΡΑΨΑΝ ΓΙΑ ΕΜΑΣ



ΕΓΡΑΨΑΝ ΓΙΑ ΕΜΑΣ



Για επικοινωνία: 2313 322030
congress.panorama@pilea-hortiatis.gr

∆ΙΚΤΥΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΩΝ ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΚΩΝ ΧΩΡΩΝ

Σκεφτήκατε να κάνετε 
το συνέδριό σας στον δήµο µας;

ΕΝΑΣ ΟΛΟΚΛΗΡΟΣ ∆ΗΜΟΣ ΣΤΗΝ ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΣΑΣ

ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ ΠΑΝΟΡΑΜΑ

ΠΑΝΟΡΑΜΑ

ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ

Για να δειτε τις αίθουσες - χώρους:
pilea-hortiatis.gr/o-dimos/diktyo-dimotikon-synedriakon-choron/


